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Milí sousedé,

před sto lety slavila naše republika teprve 
druhé narozeniny, lidé byli plni nadšení 
z budování mladého státu, který se velmi 
rychle vyšvihl mezi hospodářskou a  po-
litickou špičku tehdejšího civilizovaného 
a demokratického světa. Dvacátá a třicátá 
léta s  sebou ale přinesla i  velkou hospo-
dářskou krizi a  rostoucí pnutí na  meziná-
rodně-politické scéně, sílení národovec-
kých, fašistických a bolševických tendencí. 
Lidstvo, které se sotva oklepalo ze strašli-
vého válečného konfliktu, se nevědomky 
řítilo vstříc konfliktu novému, ještě straš-
nějšímu, který definitivně ukončil starý 
svět s jeho zvyky a tradicemi a přinesl svět 
nový a s ním i nové pořádky.
V  minulém čísle Šestky jsem si v  tomto 

úvodníku dovolil rýpnutí do naší současné politické elity. Dostalo se mi za to 
„vyčinění" od  čtenářky, co jsem si to dovolil. Co jsem si to dovolil kritizovat 
pana prezidenta s  panem premiérem! Dovolil. Jsem totiž přesvědčený, že 
člověk se nesmí bát říkat veřejně své názory a  má dbát na  to, abychom žili 
v prostředí liberální demokracie, vlády práva, ale třeba i jen obyčejné vzájem-
né lidské slušnosti a tolerance. Nechci, aby se k nám vrátila atmosféra strachu 
z toho, že když řeknete něco, co se jinému nezdá, budete z toho mít problémy. 
Nechci, aby se u nás opět chodilo se skloněnou hlavou. Nenechme se v začína-
jících dvacátých letech uchlácholit blahobytem a zdánlivým pocitem bezpečí 
a ničím neohroženého dostatku. Mějme i ve dvacátých letech na paměti, že 
jsou zde stále lidé, kteří rádi mažou ostatním med kolem huby a svou popu-
listickou politikou se snaží uspokojit nějaké momentální touhy a potřeby a je 
jim úplně fuk, co přijde po nich. Jestli potopa, nebo spálená země. Nenech-
me si namluvit, že se nic neděje a můžeme se dál chovat jako nezodpovědná 
prasata, kterým je úplně jedno, když si svůj les rozryjí takovým způsobem, že 
uschne a zahyne. A mějme hlavně na paměti, že nejsme na světě sami. Dovo-
líte-li, měl bych na vás několik proseb – myslete kriticky, nevěřte všemu, co se 
v kdejakých listech píše, přemýšlejte, chovejte se tak, aby se za vás vaše okolí 
nemuselo stydět, a veďte k tomu i své děti. Jedině sebevědomá a kritická spo-
lečnost dokáže čelit všem možným řečem, slibům a  oblbování všemožných 
demagogů, oligarchů, nácků, komoušů a  starých ožralů, kteří přes svoji do-
mnělou dokonalost nevidí, že svět je jinde a jiný, než jaký si ho malují ve svých 
myslích. Nedovolte, aby nás tito lidé během dvacátých let díky falešné iluzi 
blahobytu a nepotřebě se o cokoliv starat dostali tam, kde se svět ocitl ve třicá-
tých, a nakonec ve čtyřicátých letech minulého století. A nezapomeňte přitom 
na své bližní. Ti, co vás mají rádi, vás potřebují nejvíc. A vy je.
Přeji vám všem rok, který bude radostný i úspěšný, plný lásky a naděje, zdra-
vého rozumu a snad i změny. Jaké, to napoví předešlé řádky. A abych nezapo-
mněl – když nejde o zdraví, jde o hovno. Ať jste zdrávi!

Ondřej Kolář, starosta
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AKTUALITY

PŘES DVACET DVA TISÍC DOMÁC-
NOSTÍ ZŮSTALO KONCEM LIS-
TOPADU BEZ PITNÉ VODY KVŮLI 
PRASKLÉMU POTRUBÍ. NA VINĚ 
BYLA PODLE VODOHOSPODÁŘŮ 
ÚNAVA MATERIÁLŮ. A PODLE RAD-
NICE TAKÉ ŠPATNÁ KOMUNIKACE 
 PRAŽSKÝCH VODOVODŮ A KANALI-
ZACÍ (PVK). 

Vodovodní řad praskl krátce po  sobě hned 
na  dvou místech, nejprve šlo vpodvečer o  vo-
dovodní řad o  průměru 30 centimetrů pod 
frekventovanou Patočkovou ulicí, který byl 
rychle opravený a zdálo se, že půjde jen o jed-
nu z mnoha poruch. Po půlnoci se ale prasklina 
objevila na vodovodním potrubí o průměru 60 
centimetrů v  ulici Břevnovská a  voda musela 
být odstavená v  celém Břevnově.  PVK během 
noci prioritně zásobovaly zdravotnická zařízení 
lůžkového typu, tedy střešovickou nemocnici, 
dialyzační středisko na  Strahově, domovy pro 
seniory a  další sociální zařízení. Ovšem ráno 
se zjistilo, že kvůli chybné komunikaci zůsta-
ly bez vody stovky dětí ve  školách a  školkách, 
konkrétně ZŠ J. A. Komenského, ZŠ Marjánka 
a  ZŠ Pod Marjánkou a  školky Jílkova, Mládeže 
a Meziškolská. „Radnice byla ubezpečována, že 
náhradní zásobování škol a  školek bude zajiš-
těno nejpozději do  deseti hodin, to se nestalo 
a  teprve po mé intervenci začaly PVK rozvážet 
vodu i na tato místa,“ říká starosta Ondřej Kolář 
(TOP 09). K  postupné obnově dodávek vody 
došlo až skoro po dvaceti čtyřech hodinách. Vo-

dárny to odůvodňovaly rozsahem havárie, která 
si vyžádala větší opravy a  bylo nutné provést 
proplachy a dostatečné hygienické zabezpeče-
ní obou řadů a  zkontrolovat kvalitu dodávané 
vody. Došlo také k podemletí vozovky pod Pa-
točkovou ulicí a  vytvoření velké kaverny. Kvůli 
hrozícímu propadu je tak úsek silnice dlouhý 
zhruba 200 metrů mezi Břevnovskou a křižovat-
kou s  Junáckou ve  směru do  centra zcela uza-
vřen a  doprava je svedena pouze do  jednoho 
pruhu v protisměru. 
„Po havárii jsem jednal s ředitelem PVK Petrem 
Mrkosem, který slíbil školám a školkám uhradit 
škody způsobené havárií, například ve  škole 
Marjánka to bylo více než sedm tisíc korun, Pod 
Marjánkou pak tři tisíce korun a  také věnovat 
postiženým školám dar na  nákup sportovních 
pomůcek ve  výši 20  000 korun,“ říká starosta. 
Zároveň došlo k dohodě, že PVK předělají svůj 
krizový seznam a školy a školky budou mít nově 
stejnou prioritu, jako nemocnice a domovy pro 
seniory, aby se v  budoucnu podobná situace 
neopakovala.

Tisíce lidí zůstaly kvůli havárii bez vody K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 
 Novou členkou výboru pro otevřenost, mé-
dia a participaci se stala Tereza Hubičková. Na-
hradila Martinu Kaňákovou.
 Finanční výbor projednával sestavení střed-
nědobého rozpočtového výhledu na  roky 2021 
až 2025. Městskou část v tomto období čekají vel-
ké investice zejména ve školství a zdravotnictví. 
 Praha 6 má novou protidrogovou koordiná-
torku – Ivetu Miklasovou. 
 Z  podnětu komise pro elektronizaci a  digi-
talizaci byly na  úřadu městské části zavedeny 
elektronické výplatní pásky. 
 Rok 2019 je první po  dvou desetiletích, 
ve kterém nebyl prodán žádný obecní byt. Zá-
roveň docházelo v  případě soutěží na  nájem 
obecních bytů k  vybalancování a  stabilizaci 
obálkových nabídkových cen přibližně na spod-
ní hranici komerčních nájmů.  Bytová komise 
jednala o případech nezvykle přemrštěné výšky 
nájmů nabídnuté v letech 2017–2018.
 Aplikace Lepší Šestka je připravena pro tes-
tování. Web www.praha6.cz projde letos kom-
plexní změnou a redesignem. 
 Kulturní komise na svém výjezdním zasedá-
ní v Kině Dlabačov schválila vypsání dotačních 
programů Kultura II. 2020 a  Podpora vydávání 
sublokálních periodik II. 2020.
 Komise Zdravá Šestka schválila konečnou 
výši dotací pro jednotlivé žadatele v  rámci 
podpory prevence rizikového chování na  prv-
ní polovinu roku 2020. Částka 1 020 000 korun 
zůstává stejná jako loni a opět bude rozdělená 
do čtyř programů.
 Kontrolní výbor na svém prosincovém zase-
dání schválil výsledek kontroly nakládání s  po-
zemky při Vítězném náměstí (parc. č. 1104/1, 
1104/2, 1104/3 v  k. ú. Bubeneč). Kontrola kon-
statovala jako problematické aspekty celého 
prodeje absenci zdůvodnění ceny v  důvodové 
zprávě a vztahy MČ Praha 6 se společností Penta.
 Výbor pro otevřenost, média a participaci se 
zabýval tím, jak má radnice podle infozákona 
poskytovat veřejnosti právní a další analýzy po-
řízené za  veřejné peníze. Vyžádal si rozbor, jak 
analýzy v  zásadě poskytovat a  jak přesně určit 
výjimky.

KOMENTOVANÉ PROCHÁZKY 
PRAHOU 6 
Po  zimní přestávce jsou zde zpět komen-
tované procházky, tématem první únorové 
je Bubeneč – prvorepubliková vilová čtvrť. 
Procházka začne v  bývalém centru osady 
jménem Ovenec, v místech, kde bývaly stat-
ky a  ovčince. Poté pokračuje kolem vil vý-
znamných podnikatelských rodin Petschků 
a Lannů a končí u vily Pelléovy. Vycházka se 
koná v  sobotu 1. února, sraz je ve  14 hodin 
na zastávce autobusu 131 – Sibiřské náměstí.
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ZE ZASTUPITELST VA 

ZASTUPITELÉ SE NA SVÉM POSLED-
NÍM JEDNÁNÍ ZABÝVALI NA NÁVRH 
ZELENÝCH TAKÉ NOVÝM STAVEBNÍM 
ZÁKONEM, O NĚMŽ SE NYNÍ HODNĚ 
DISKUTUJE A PODLE NĚKTERÝCH 
ORGANIZACÍ JE NAPSÁN TAK, ABY 
VYHOVOVAL VELKÝM DEVELOPER-
SKÝM FIRMÁM, A NAOPAK MĚNĚ 
CHRÁNÍ VEŘEJNÉ ZÁJMY STÁTU.

Zastupitelé se shodli, že ačkoli je cílem nového 
zákona zrychlit povolovacích řízení staveb, jeho 
příprava probíhá nedemokraticky, bez odpoví-
dající diskuze a  s  nedostatečným respektová-
ním názoru měst a obcí na  takto velkou systé-
movou změnu. Současně obsahuje nedořešené 
financování celého procesu vzniku a  existence 
stavebních úřadů, jejich bezbřehost v  kompe-
tencích a  nerespektování územního členění 
obcí. Stát tak ztrácí kontrolu nad kvalitou a bez-
pečností staveb.

Proto zastupitelé požádali magistrát, aby dů-
sledně trval na  projednání všech připomínek 
vzešlých jak z  magistrátu, tak městských částí 
a  vládu, aby poskytla nezbytný časový prostor 
pro sběr a zapracování připomínek odborné ve-
řejnosti a občanských iniciativ a do té dob práce 
na zákoníku zastavila.

MEZ BODY, KTERÉ ZASTUPITELÉ 
SCHVÁLILI VELKOU VĚTŠINOU HLA-
SŮ, OPĚT PATŘILY DOTACE PRO SO-
CIÁLNÍ SLUŽBY, KULTURU A SPORT.

 V  rozpočtu na  rok 2020 je vyčleněná částka 
dva miliony korun pro Dejvické divadlo – Pra-
ha 6 se tak po letech vrací finanční podpoře této 
scény, kterou v devadesátých letech spoluzaklá-
dala. Dotace od městské části mimo jiné dovolí 
divadlu žádat o  finanční zdroje i  ministerstvo 
kultury. 
 Částkou tři miliony korun podpoří městská 
část Domov svatého K. Boromejského. Peníze 
půjdou na provoz 30 lůžek následné péče pro 
občany Prahy 6. Stejnému domovu radnice 
přispěje i  na  pět lůžek odlehčovacích a  zdra-
votně sociálních služeb. Podpora činí 370 ko-
run na  lůžko a  den, celkem jde tedy o  sumu 
677 100 korun. 
 Individuální dotaci 411  750 korun získala 
i Nemocnice Milosrdných sester svatého K. Bo-

romejského na Malé Straně, a to na provoz pěti 
lůžek následné péče s příspěvkem 225 Kč na lůž-
ko a den. 
 Zastupitelé schválili přidělení finančních pro-
středků v  rámci dotačního programu Kultura I. 
– 2020, v němž je alokovaná celková částka dva 
miliony korun. Na jednoleté a víceleté projekty 
lze získat maximálně 500 tisíc na jeden projekt 
nebo více projektů jednoho žadatele. U vícele-
tých projektů, jež se řídí stejnými pravidly, se při-
dělená částka na  jeden rok násobí počtem let, 
na které byla podpora schválena. 
 Nadpoloviční většina zastupitelů byl i  pro 
 přidělení finančních prostředků v  rámci do-
tačního programu Sport a  volný čas na  Šest-
ce I. – podpora jednorázových sportovních 
a  volnočasových aktivit. Celkem se rozdělilo 
1 494 500 korun.
 Zastupitelstvo schválilo přidělení finančních 
prostředků v rámci dotačního programu Aktivní 
Šestka – podpora pravidelné činnosti sportov-
ních a  volnočasových organizací pracujících 
s dětmi a mládeží do 26 let v roce 2020 v celkové 
finanční výši čtyři miliony korun.
 Částkou 400 tisíc korun podpoří radnice i vy-
dávání sublokálních periodik na území Prahy 6. 
Maximální výše dotace činí sto tisíc na  projekt 
a rok. 

NA PRAVIDELNÝCH SETKÁVÁNÍCH 
VEDENÍ RADNICE A SPOLKŮ, KTE-
RÁ SE UŽ OD MINULÉHO VOLEB-
NÍHO OBDOBÍ KONAJÍ V PRAZE 6, 
VZNIKL OBOUSTRANNĚ POD-
POROVANÝ NÁVRH NA SEPSÁ-
NÍ SPOLEČNÉHO PROHLÁŠENÍ 
O SPOLUPRÁCI. 

Podpis společného prohlášení o spolupráci 
se spolky je jednou z  aktivit naplňujících 
agendu otevřené radnice a participace, kte-
rá je zakotvena v programovém prohlášení 
současné rady.  
Memorandum má sedm bodů rozdělených 
do  tří částí – Spolky a  samospráva, Časo-
pis Šestka a  Setkání se starostou, kterých 
se samozřejmě mohou účastnit i  členové 
rady a další zástupci úřadu. Tato setkání by 
se měla konat alespoň pětkrát ročně. V me-
morandu se také říká, že Praha 6 bude usi-
lovat o systematickou komunikaci se spol-
ky a jejich informovanost. Spolky obdobně 
usilují o  včasné poskytnutí zpětné vazby 
a  závažných zjištění k  záměrům městské 
části Praha 6. „Projednání jednoduché-
ho textu trvalo bohužel od  června 2018 
do  prosince 2019. Nyní chci nastartovat 
výměnu informací, ovšem nejen ze strany 
radnice ke spolkům, ale také od nich k rad-
nici. Radnice nechce překvapovat svými 
záměry, ale taky nechce, aby spolky neče-
kaně protestovaly a odvolávaly se. Chceme 
o všem sporném včas mluvit a domluvit se,“ 
konstatuje Ondřej Kužílek (STAN), předseda 
Výboru pro otevřenost, média a participaci, 
který dojednával formulace memoranda 
a  postup jeho přijetí. Přijetí vítají i  spolky 
samotné: „Vzhledem k tomu, že spolky dis-
ponují rozsáhlou sítí lokálních kontaktů, se 
zároveň pro samosprávu nabízí zajímavá 
možnost, jak jejich prostřednictvím infor-
mace šířit směrem k  občanům. Rád bych 
rozptýlil obavy, že spolky si jako nevolené 
skupiny občanů touto cestou nárokují ně-
jaká rozhodovací práva. Tak to rozhodně 
není. Jde nám o předávání informací a hle-
dání nejpřínosnějších řešení,“ řekl v  in-
terpelacích Michal Chylík ze spolku Zele- 
ný Břevnov.

Zastupitelé o novém stavebním zákonu

Podpora pro 
kulturu, sport 
i sociální služby 

Společné 
prohlášení 
o spolupráci 
radnice se spolky 

Od  1. března začne fungovat nový systém distribuce časopisu Šestka, a  to 
prostřednictvím distribučních míst po  území celé městské části, například škol 
a  školek, ordinací lékařů, obchodů, restaurací, kulturních zařízení, sportovních 
klubů. Chcete-li, aby se vaše provozovna stala jedním z distribučních míst časopisu, 
nebo máte tip na takové místo, obraťte se prosím emailem na sestka@praha6.cz.
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TÉMA VYDÁNÍ

ROZVOJ LETIŠTĚ VÁCLAVA HAVLA
UŽ ČTVRTÝ KALENDÁŘNÍ ROK 
PO SOBĚ OZNÁMILO PRAŽSKÉ 
LETITĚ VÁCLAVA HAVLA REKORDNÍ 
POČET ODBAVENÝCH CESTUJÍCÍCH. 
V PÁTEK 13. PROSINCE PADLA HRA-
NICE 17 MILIONŮ PASAŽÉRŮ. V BU-
DOUCNU BY TOTO ČÍSLO MOHLO 
BÝT AŽ 21 MILIONŮ, PODMÍNKOU 
VŠAK JE ROZŠÍŘENÍ LETIŠTĚ. 

„Poptávka po letecké dopravě ve světě, v Evro-
pě i v Česku se v posledních letech zvyšuje a po-
dobný trend očekáváme také do budoucna. Le-
tiště Praha musí reagovat a co nejdříve vytvořit 
dostatečné kapacity k uspokojení poptávky,“ vy-
světluje nutnost rozšíření předseda představen-
stva Letiště Praha Václav Řehoř. Už nyní je kapa-
cita stávající dráhy ve  špičkových časech plná, 
což v praxi znamená, že pražské letiště muselo 
letos odmítnout zhruba 10 procent požadova-
ných příletů či odletů a nabídnout jim alterna-
tivní časy. Rozšířením také vzniknou nová pra-
covní místa nejen na letišti, každý jeden milion 
cestujících navíc vytvoří v celé české ekonomice 
téměř tři tisíce nových pracovních míst. 

CO BY SE TEDY NA LETIŠTI 
MĚLO MĚNIT?

V plánu rozvoje Letiště Václava Havla je výstav-
ba nového Terminálu 2 a  s  ním i  prodloužení 

prstu D, vznik zcela nového prstu E a  vybudo-
vání nové bezpečnostní kontroly společné pro 
celé letiště, nová řídící věž. Dále pak paralelní 
dráha, která je součástí rozvojových plánů letiš-
tě už od konce 60. let minulého století. Počítá se 
i s novým Airport City v rámci rozvoje v severní 
a  jižní veřejné části letiště, kde by mohla v bu-
doucnu vzniknout například nová zdravotnická 
zařízení, univerzitní kampusy, vývojová centra, 
sportoviště, hotely, ale také velké technické pro-
vozní celky jako hangáry, cargo prostory či od-
stavná stání. Vybudovány budou také venkovní 
parkovací plochy nebo administrativní, obchod-
ní a servisní zázemí. Modernizace letiště má být 
rozdělena do několika etap, stavět se má celkem 
dvacet let. 

PŘÍPRAVY ZAČNOU UŽ LETOS
Terminál 2 se bude rozrůstat po  etapách, a  to 
v  závislosti na  aktuálních potřebách a  také 
po  důkladném zvážení investic s  ohledem 
na momentální vývoj trhu. Výstavbu chce letiště 
spustit v  roce 2025, ovšem přípravy začnou už 
letos na  jaře. Výstavba první etapy rozšířeného 
Terminálu 2 proběhne v  letech 2025 – 2028. 
Po  jejím dokončení bude prodloužen prst D 
o  devět nových kontaktních letadlových stá-
ní s gaty a nástupními mosty. Z  toho pět stání 
bude možné alternativně využít pro odbave-
ní letadel na  dálkových linkách. Zároveň s  tím 
dojde k  rozvoji prostoru před terminálem, kde 
vzniknou nové parkovací domy, veřejné pro-

stranství s  restauracemi a  obchody, nová esta-
káda a k tomu navázané dopravní komunikace. 
Druhá etapa rozšíření Terminálu 2 bude zna-
menat výstavbu centrální části s jednou velkou 
bezpečnostní kontrolou, která bude společná 
pro celé letiště. Provozně stále méně vyhovující 
bezpečnostní kontroly až při vstupech do gatů 
na Terminálu 1 tak budou zrušeny a nahrazeny. 
Všichni cestující tedy projdou jednou moderní 
bezpečnostní kontrolou. 
V rámci třetí etapy, ke které by mělo dojít po roce 
2035, se letiště rozroste o  úplně nový prst E. 
V něm vznikne sedm nových kontaktních stát-
ní pro letadla s gaty na krátké tratě a pět stání 
využitelných také pro odbavení dálkových linek. 
„Letiště má klíčový význam také pro využití po-
tenciálu vzdálenějších zdrojových trhů, jako je 
Japonsko, Jižní Korea nebo Spojené státy. Přímá 
letecká spojení prokazatelně zvyšují množství 
turistů, kteří do České republiky z dané oblasti 
přiletí. Proto od  roku 2018 spolupracuje naše 
agentura s  letištěm Praha na  projektu Touch-
Point, jehož cílem je otevření nových přímých 
letů. Projekt běží aktuálně v Japonsku, Thajsku 
a  Indii a  USA,“ konstatuje Jan Herget, ředitel 
státní agentury CzechTourism.
Bez rozšíření letiště by čekaly cestující stále delší 
fronty a zdržení při odbavení. Rozvoj letiště na-
výší kapacity, ale také zajistí pohodlí pro cestují-
cí. Podle prognóz se do dvaceti let zdvojnásobí 
počet cestujících, kteří budou chtít létat. I přes 
tento trend se pražské letiště snaží postupovat 
ohleduplně k  životnímu prostředí. „Chceme se 

Rozšíření letiště – fáze 1
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rozvíjet udržitelně. Proto si Letiště Praha mimo 
jiné vytyčilo ambiciózní cíl, do roku 2030 dosáh-
nout uhlíkové neutrality,“ říká jeho ředitel Václav 
Řehoř. 

NOC BEZ LETADEL 
Součástí rozvojových plánů letiště je již od kon-
ce 60. let minulého století paralelní dráha. V roce 
2011 získalo letiště od  ministerstva životního 

prostředí kladný posudek EIA, který byl v  roce 
2016 prodloužen, a  dovoluje výstavbu ranveje 
s ohledem na životní prostředí. 
Nahradit má stávající severojižní dráhu prochá-
zející v rámci svého mnohaletého provozu nad 
územím Prahy 6 v  oblasti Malého Břevnova, 
Bílé Hory, Ruzyně a  částečně Dědiny. „Budoucí 
záměna stávající SJ dráhy 12/30, vedoucí přímo 
nad obytnou zástavbou v západní části Prahy 6, 
za novou paralelní dráhu je naší městskou částí 

akceptovaná ve všech platných dokumentacích 
již desítky let. Nutno však zdůraznit, že její vý-
stavba je Prahou 6 dlouhodobě a jednoznačně 
podmíněna zprovozněním kolejového připojení 
na LVH přes území Prahy 6. Tato podmínka však 
není doposud naplněna,“ konstatuje radní pro 
strategický rozvoj Eva Smutná (TOP 09).
Paralelní dráha by měla přinést výhodu lidem 
z okolí letiště – tím, že odbaví více letadel přes 
den, bude provoz na  této dráze v době noční-

Rozšíření letiště – fáze 2

Rozšíření letiště – fáze 3



8 leden 2020

TÉMA VYDÁNÍ

ho klidu, tedy od 22 do 6 hodin úplně zastaven. 
Počítá se dokonce i s tím, že od půlnoci do 5.30 
hodin by se uzavřelo celé letiště. To by zname-
nalo obrovskou úlevu pro obyvatele všech obcí 
v okolí letiště.
Paralelní dráha bude dlouhá 3100 metrů a urče-
na primárně pro přistání. Výstavba by měla za-
čít podle stávajících aktuálních prognóz v roce 
2025 a dokončení se předpokládá v roce 2028. 
Po  jejím zprovoznění se kapacita letiště navýší 
na  21 milionů odbavených cestujících ročně 
(v  médiích zmiňovaných třicet milionů cestují-
cích je dlouhodobým odhadem možné poptáv-
ky ve vzdálenější budoucnosti po roce 2035, se 
kterou letiště musí počítat, ale až v  horizontu 
dalších desetiletí). K  navýšení kapacity letiště 
může dojít, i  když dojde k  úplnému uzavření 
vedlejší dráhy, jejíž osa vede nad hustě obyd-
lenými částmi Prahy 6, 13 a  17 a  Kladenska, 
na které hluk z provozu vedlejší dráhy nyní do-
padá. A vyřeší se také bezpečnostní komplikace 
spojené s křížením dvou drah. 

OBCE PROTESTUJÍ
I  přesto je nová ranvej a  hluk letadel kolem ní 
nejvíce kontroverzním bodem celého rozšíření. 
Především obcím poblíž nové ranveje se nápad 

nelíbí a  bojí se, že pro ně hluk bude neúnos-
ný. Patří mezi ně i  někteří opoziční zastupitelé 
Prahy 6: „Další extenzivní růst letiště a výstavbu 
nové ranveje o kilometr blíž Praze nelze podpo-
řit. Jeho další rozvoj je omezen jeho polohou, 
vlivy na životní prostředí i bezpečností. Tyto ex-
ternality odnáší především Praha 6,“ říká Anto-
nín Nechvátal (BEZPP).
Podle údajů, které má letiště k dispozici, se reál-
ný počet lidí v plánovaném ochranném hluko-
vém pásmu podle hodnocení vlivu na  veřejné 
zdraví, který je součástí procesu EIA, odhaduje 
v denní době zhruba na tři tisíce a v noci na dva 
a půl tisíce obyvatel.
Ruzyňské letiště navíc v uplynulých letech lidem 
zaplatilo výměnu protihlukových oken a balko-
nových dveří u  domů, které jsou ve  stávajícím 
ochranném hlukovém pásmu. Projekt, trvající 
několik let, stál přibližně 600 milionů korun. 
Podobné opatření plánuje společnost Letiště 
Praha také u všech staveb v novém ochranném 
hlukovém pásmu, které zatím protihluková 
okna nemají.
„Klíčem úspěchu dalšího rozvoje pražského 
letiště je rychlé a  pohodlné vlakové propojení 
s  regiony. Praha je hlavní vstupní branou 
do České republiky, a právě navazující dopravní 
obslužnost a  infrastruktura je pro rozvoj 

udržitelného cestovního ruchu po  celé České 
republice naprosto klíčová,“ říká ředitele státní 
agentury CzechTourism. Další podmínkou 
je vytvořit pro tyto turisty i  jiné atraktivní 
cestovatelské cíle než jen hlavní město a zvlášť 
jeho centrum. „Díky vlakovému spojení by se 
povedlo dostat více návštěvníků do  regionů, 
kde o  ně mají zájem. Zatím se nám to daří, 
návštěvnost regionů vzrostla v letošním prvním 
pololetí o  pět procent. Aktuálně třetina 
zahraničních turistů, kteří navštíví Prahu, zamíří 
alespoň do  jednoho dalšího regionu Česka. 
Napojení letiště na vlak by tyto počty rozhodně 
znásobilo a  cestovní ruch by tak ještě více 
posílil svoji klíčovou roli pro ekonomický rozvoj 
regionů,“ vysvětluje Jan Herget.

Podobný názor mají i starostové okolních obcí. 
Železniční spojení letiště s  centrem Prahy je 
podle nich nezbytným předpokladem rozvoje 
Letiště Václava Havla Praha. Podle SŽDC, do je-
hož kompetence stavba železnice patří, by měl 
vlak na letiště jezdit kolem roku 2028. Paralelní 
dráha by měla podle posledního harmono-
gramu stát rovněž v  roce 2028, tedy přibližně 
ve stejnou dobu. Kromě železnice, modernizace 
terminálu a  odbavení by měla přibýt také par-
kovací stání pro auta, kterých je v  současnosti 
málo. Novou dominantou se pak stane řídicí 
věž, která bude vysoká osmdesát metrů. 

Plánovaná stavba paralelní dráhy



POLITICKÁ DISKUZE

JIŘÍ LÁLA/ODS
Nárůst letecké dopravy, kte-
rá jde ruku v  ruce s  ekono-
mickou prosperitou země, 
s  sebou samozřejmě nese 
i  nároky na  zvýšení kapaci-
ty letiště. Například tzv. pa-
ralelní dráha však nebude 

řešit pouze nárůst dopravy, kterou by v případě 
její nerealizace musela převzít tzv. stará dráha, 
která se používá v době odstávek dráhy hlavní, 
ale hlavně přesun leteckého koridoru mimo za-
stavěnou část naší městské části. To by se mělo 
projevit jak při standardním provozu, tak zejmé-
na během výluk současné hlavní dráhy. Naším 
úkolem je, abychom v rámci rozšiřovaní letiště 
prosadili i  kompenzace vůči zasaženým oblas-
tem, a aby se letiště stalo ještě větším přínosem 
pro Prahu 6. Nemluvím jen o  protihlukových 
opatřeních například formou omezení nočního 
provozu, ale i  dalších podmínek, jako je reali-
zace slibovaného kapacitního kolejového pro-
pojení s  letištěm, bez kterého bychom neměli 
s  jeho rozšiřováním vůbec souhlasit. Toto pro-
pojení by pak mělo sloužit i pro dopravu k tolik 
potřebným P+R parkovištím na okraji města. 

MARTIN POLÁCH/ANO
Nejdůležitější mezinárodní 
letiště České republiky leží 
na  Praze 6 a  zabírá téměř 
třetinu její rozlohy. Již stáva-
jící provoz zatěžuje Prahu 6 
pozemní dopravou při pře-
pravě cestujících, ale také 
hlukem ze samotné letecké 

dopravy, který je i  na  Praze 6 patrný. Stávající 
systém dvou přistávacích drah, které se navzá-
jem kříží, není ideální. Ve  výsledku se používá 
jedna hlavní runway 06/24, ze které se usku-
tečňují jak vzlety, tak i  přistání, což určitě není 
ideál ní. Na  velkých letištích je běžný systém 
dvou paralelních drah pro oddělené starty a při-
stání a rozumíme důvodu, proč o něj usiluje i le-
tiště Václava Havla. Obecně podporujeme další 
rozvoj ruzyňského letiště, ale pouze za podmín-
ky, že bude kolejově napojeno na systém MHD. 
Samozřejmě preferujeme železnici, ale metro je 
také stále ve hře. Stavbu druhé přistávací dráhy 
podmiňujeme úplným zrušením nočních letů. 
Dráha bude sice o 1,6 km blíže Praze 6, ale bude 
sloužit výhradně pro přistávání, a  navíc dojde 
k úplnému zrušení dráhy 12/30, která při provo-
zu zatěžovala Dědinu a Bílou Horu.

JAN LACINA/STAN
Za  rok 2019 dosáhlo letiště 
dalšího rekordu v počtu pře-
pravených cestujících, který 
přesáhlo dechberoucí sumu 
17 milionů. Vládní materiál, 
tlačený samým předsedou 
vlády, však mluví až o  ná-

růstu na 31 milionů, které by mělo ruzyňské le-
tiště výhledově přepravit, a to se nám prostě zdá 
příliš. Starostové a nezávislí se proto na své pro-
gramové konferenci dohodli, že nebudou pod-
porovat vybudování další přistávací dráhy, kte-
rá má přiblížit provoz letiště významně centru 
města. Respektujeme platné argumenty vedení 
letiště včetně zrušení nočních letů a  zvýšení 
bezpečnosti letového provozu, přesto STAN pre-
feruje, aby se zátěž, ale i hospodářský profit roz-
prostřely po území České republiky. Nejblíže do-
sažitelné letiště se nachází v Pardubicích, jednu 
hodinu cesty vlakem z  hlavního nádraží. Vedle 
něj tu jsou ještě mezinárodní letiště v Brně, Os-
travě – Mošnově, Českých Budějovicích a  Kar-
lových Varech, která jsou všechna prodělečná. 
STAN vzkazuje: Pojďme se s  nimi o  profit, ale 
také zátěž rozdělit.

ONDŘEJ CHRÁST/PIRÁTI
Předně je třeba si ujasnit 
pojmy. Rozvoj znamená roz-
šíření, nová paralelní letová 
dráha blíže Praze 6, více le-
tadel, více odbavených lidí, 
více přepraveného komerč-
ního nákladu, více dopra-
vy. Také více hluku a  emisí 

a zhoršení kvality života mnoha dotčených obcí 
v okolí letiště. Najdeme jistě i pozitivní stránky, 
jako je omezení nočního provozu letadel nebo 
kvalitnější a rychlejší služby při odbavení např. 
při letu na dovolenou.  Bylo by ale moc jedno-
duché naskočit na  neudržitelný trend neustá-
lého rozvoje a růstu, kterým se rozšíření letiště 
odůvodňuje. Svět je dnes někde jinde. Neustálý 
neomezený ekonomický růst naráží na extrém-
ní problémy v oblasti klimatu a mantra nekoneč-
ného zvyšování výkonnosti celosvětové eko-
nomiky už není mantrou nezpochybnitelnou. 
Otázka zvyšování počtu odbavených pasažérů, 
která je nejčastější argumentační linkou pro 
rozšiřování letiště, naráží na přeplněné centrum 
Prahy, které prostě více lidí a  turistů nepojme. 
Je tedy potřeba velmi pečlivě vážit ohromné 
prostředky, které se mají do rozvoje investovat. 

ONDŘEJ KOLÁŘ/TOP 09
Pražské letiště, coby akciová 
společnost, má ze zákona 
povinnost vydělávat. I  když 
je stoprocentně vlastněná 
státem. A  je nesporné, že 
tím hlavním, co letišti vy-
dělává, jsou letadla – tedy 

lépe lety a cestující. Stát si dal ústy premiéra cíl 
navýšit kapacitu ruzyňského letiště na  30 mili-
onů odbavených cestujících ročně. Letiště má 
být do roku 2028 konečně propojeno s městem 
železnicí, má se postavit nová přistávací dráha. 
Jenže. Pražské letiště je na dohled od Pražského 
hradu a  je obklopeno obytnou zástavbou. V za-
hraničí je běžným trendem, že se letecká doprava 
„rozmělňuje“ mezi několik letišť – viz například 
Londýn, Berlín, Paříž… U  nás se ovšem trendy 
nedrží, vždyť teď ve 21. století přemýšlíme o tom, 
bylo-li by lepší postavit plavební kanál, nebo vy-
sokorychlostní tratě. Navíc v bezprostředním, ale 
i širším okolí Prahy je několik letišť, která by tomu 
pražskému mohla ulevit. Bylo by dobré a vhodné, 
kdyby v této věci začal se státem jednat i pražský 
magistrát. Z jeho strany jsem zatím zaznamenal 
jen útržkovité výkřiky jednotlivých členů rady; 
ucelený pohled na  věc, stanovisko primátora 
a vůbec postoj hlavního města k nárůstu letecké 
dopravy v  bezprostřední blízkosti historického 
centra a obytných čtvrtí jsou bohužel neznámé.

Jak vidíte rozvoj Letiště Václava Havla?
PAVEL WEBER/ZELENÍ
Státní firma Letiště Praha 
se rozhodla s podporou Ba-
biše investovat 55 miliard 
do  zdvojnásobení kapacity 
letiště Václava Havla. Rozší-
ření letiště ale neřeší žádný 
problém naší společnosti, 

naopak řadu z  nich prohlubuje. V  době, kdy 
Česko neplní, k  čemu se zavázalo v  Pařížské 
dohodě o klimatu, je tento záměr další cestou 
ke zvyšování emisí skleníkových plynů a zhor-
šování příčin čím dál tím horších projevů kli-
matických změn. V  době, kdy Praha, podobně 
jako řada měst po Evropě, jen tak tak zvládá na-
růstající masy turistů a ve městě nadále zesiluje 
bytová krize vyvolaná též AirbnB, chce premiér 
zdvojnásobit počet cestujících, většinou turis-
tů mířících do Prahy. V době, kdy Praha 6 a její 
okolí řeší přetížení automobilovou dopravou, 
hlukem, prachem a  znečištěným vzduchem, 
sklidíme  leteckou dopravu blíže centru města, 
další emise a hluk z letadel, taxíky a auta na již 
teď přetížené Evropské a další odstavená auta 
cestujících v  našich ulicích. Letiště Praha ne-
bourat, nerozšiřovat!
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ZASTUPITELÉ NA SVÉM PROSIN-
COVÉM JEDNÁNÍ SCHVÁLILI ROZ-
POČET NA ROK 2020, KTERÝ JE 
MÍRNĚ PŘEBYTKOVÝ MEZI PŘÍJMY 
A BĚŽNÝMI VÝDAJI. PLÁNOVANÉ 
PŘÍJMY BY MĚLY DOSÁHNOUT VÍCE 
NEŽ 782,5 MILIONU KORUN, BĚŽNÉ 
VÝDAJE SE PŘEDPOKLÁDAJÍ VE VÝŠI 
780 MILIONŮ. OBJEM KAPITÁLO-
VÝCH VÝDAJŮ, TEDY INVESTIC, BY 
MĚL DOSÁHNOUT 303,5 MILIONU 
KORUN A MĚSTSKÁ ČÁST VYUŽIJE 
NA TYTO AKCE 301,9 MILIONU KO-
RUN Z VLASTNÍCH ZDROJŮ VYTVO-
ŘENÝCH V LETECH MINULÝCH.

První verze rozpočtu připravil ekonomický 
odbor už v polovině loňského roku a k takzva-
nému nultému čtení ho předložil jak vedení 
městské části, tak i  finančnímu výboru, který 
doporučil snížit výdaje. S  tím se však radnice 
nemohla ztotožnit, zejména proto, že jak vyply-
nulo z pečlivé racionální analýzy běžných výda-
jů, převážná většina z nich jsou výdaje manda-
torní nebo kvazimandatorní, tedy takové, které 
stanovuje zákon, jiná právní norma nebo vyplý-
vají z  jiných pevně daných smluvních závazků. 
Proto jejich výši měnit nelze. Dalším důvodem 
je třeba to, že zdražují energie, roste cena prá-
ce, a tím i zboží a služeb. Prostor pro snižování 
výdajů zde tedy není. S tímto argumentem byl 
rozpočet opět předán finančnímu výbor. Ten 
ho projednal, schválil a  doporučil k  projedná-
ní v  dalších orgánech městské části. Poté byl 
předložen zastupitelům – hlasovalo pro něj 25 
z přítomných 42 členů zastupitelstva. 

Příjmy 
Praha 6 počítá letos s  příjmy ve  výši 781,773 
milionu korun. Největší položkou v  této kapi-
tole jsou přijaté dotace – letos by to mělo být 
615 milionů. Z toho skoro 390 milionů pochází 
od hlavního města, které Praze 6 posílá částku 
3300 korun na  občana a  3200 korun na  žáka, 
přičemž tato druhá položka se oproti loňskému 
roku zvedla o 500 korun. Jak upozornil ve svém 
úvodním slovu místostarosta odpovědný za fi-
nance a hospodaření Jaromír Vaculík (TOP 09), 
jde stále o  nevyrovnané přerozdělování pro-
středků, které dostává magistrát od státu a pře-
posílá je městským částem. Stejným případem 
je částka, kterou obdrží městská část na výkon 
státní správy – dosahuje 86,325 milionu korun. 
Oproti roku 2019 je sice vyšší o  zhruba čtyři 
miliony korun, ale tento rozdíl nestačí a  ani 
k tomu, aby se pokrylo zákonné zvýšení platů. 
Tyto peníze, stejně jako příspěvek na žáka, ani 

zdaleka nepokrývají skutečné náklady na  tyto 
činnosti. 
I  přes tyto obtíže a  nespravedlnosti se díky 
kvalitnímu hospodaření daří zvyšovat objem 
peněz na účtech městské části. Zatímco v roce 
2014 to byla 1,6 miliardy, dnes už jsou to mili-
ardy dvě. 

Majitelé komerčních nemovitostí 
 zaplatí více
Částkou 128,7 milionu korun se na  příjmech 
podílejí daňové příjmy, které jsou oproti loňsku 
o dvacet milionů korun vyšší, a to kvůli zvý šení 
daně z  nemovitosti. Praha 6 se při tom jasně 
postavila proti zvyšování těchto daní. „Předně 
je potřeba rozlišit dvě věci - daň z nemovitos-
tí na bydlení a daň z komerčních nemovitostí, 
jako jsou garáže, chaty, pozemky a  další vy-
jmenované objekty. Daň z  rezidenčních ne-
movitostí zůstává v Praze 6 stejná jako dosud, 
neboť ke  dvěma základním koeficientům pro 
výpočet této daně magistrát přidal třetí, tak-
zvaný místní, který si radnice nemohou samy 
upravovat. „Městské části si mohly částečně 
upravit pouze základní (velikostní) koeficient, 
nemohly ho však snížit na  nulu,“ vysvětluje 
místostarosta Vaculík. A  dodává, že nejnižší 
přípustná hladina je 2,5 z  5 možných. Původ-
ní nastavení bylo 5 - 1,5 -1, nově je to 2,5 - 1,5 
–-2. Prostým  násobením lze vypočítat, že jak 5 
krát 1, tak 2,5 krát 2 se vždy rovná 5. Daň z ne-
movitostí  určených k bydlení tak zůstává v Pra-
ze 6 stejná. 
Zvyšují se daně z komerčních nemovitostí, a to 
obecně závaznou vyhláškou, kterou vydává 
hlavní město Praha a městské části ji pouze při-
pomínkují. Praha 6 sice dala zamítavé stanovis-
ko ke zvyšování této daně, hlavní město je však 
jen vzalo na vědomí a takzvaný místní koefici-
ent zvedlo na  úroveň dva. Daň z  komerčních 
nemovitostí tedy zdražila na dvojnásobek.
Argument, že daň z  nemovitosti je nízká, je 
podle Jaromíra Vaculíka vytržený z  daňového 
kontextu a v kvalitní diskuzi naprosto neobha-
jitelný. „Jsme připraveni diskutovat o  možném 
zvýšení daně z nemovitosti, ale pouze za před-
pokladu, že budou sníženy nebo zrušeny dal-
ší daně související s  bydlením – daň z  nabytí 
z  nemovitosti a  poplatek za  vklad do  katastru 
nemovitostí. Vláda naše občany zatěžuje ne-
smyslnými poplatky,“ říká místostarosta a  po-
kračuje: „Vždyť když si někdo koupí byt za pět 
milionů korun, státu odvede také čtyřprocent-
ní daň z převodu nemovitosti, což u takového 
bytu dělá dvě stě tisíc korun, poplatek za vklad 
do  katastru nemovitostí se nyní také zvýšil 
na  dva tisíce. Pokud budou tyto poplatky zru-
šené, jsme připraveni jednat o možném zvýšení 

daně z nemovitosti, která je příjmem obce.“ Ne-
daňové příjmy, tedy úroky, dividendy a přijaté 
sankční poplatky – především pokuty ze zón 
placeného stání – přinesou Praze 6 dalších 37,2 
milionu korun. 
Dalším zdrojem příjmů, které ovšem nejsou 
zahrnuty do  návrhu rozpočtu, budou odvody 
z  hracích automatů, které městská část obdr-
ží z  rozpočtu hlavního města v  průběhu roku 
2020 formou dotace. Zpravidla jde o  několik 
milionů korun a  tyto peníze jsou účelově vá-
zány na  sport, školství, kulturu, sociální oblast 
a zdravotnictví.

Prioritou výdajů je opět školství
Stejně jako v  minulých letech patří mezi prio-
rity městské části školství a  vzdělávání, což se 
projevuje i v investicích – v této kapitole je alo-
kována částka přes 100,45 milionu korun, srov-
natelná je kapitola hospodářství. Více než deset 
milionů korun jde do  kapitoly zdravotnictví 
a sociální oblast. 
 V kapitole školství je 15 milionů korun připra-
veno na zahájení stavby čtyřtřídní školky Voko-
vická. 
 Na  deset milionů by mělo přijít doplnění 
vzduchotechniky a  klimatizace včetně projek-
tové dokumentace v ZŠ Hanspaulka. 
 S osmi miliony se počítá na projektovou do-
kumentaci a  rekonstrukci venkovního sporto-
viště v ZŠ Bílá.
 Mezi další větší investiční akce s  celkovým 
rozpočtem 13 milionů korun patří projektové 
dokumentace na celkovou rekonstrukci včetně 
dvojtřídní přístavby s  výtahem v  MŠ Libocká, 
a pro půdní vestavby v ZŠ Emy Destinnové a ZŠ 
nám. Svobody 2.
 Šest milionů je připraveno na  vybudování 
dětského hřiště Českomalínská včetně dopra-
cování projektové dokumentace a  o  milion 
méně na  projektovou dokumentaci půdní ve-
stavby v ZŠ J. A. Komenského.
 Radnice zareagovala i na současný nedosta-
tek vody, proto za skoro čtyři miliony korun plá-
nuje lepší využití srážkových vod v  objektech 
jak mateřských, tak základních škol. 
 Ve  školce Bubeníčkova se dokončí moder-
nizace oplocení, v MŠ Pod Novým lesem výmě-
na oken. 
Kapitole hospodářství dominuje částka 55 mi-
lionů korun určená na dokončení rekonstrukce 
domu Dejvická 4. Třináct milionů je připraveno 
na  rekonstrukci systému vytápění nebytových 
prostor a  výměnu výkladců v  domu náměstí 
Svobody 728/1, tedy ve Skleňáku.

Více peněz na ošetření dřevin
Projednávání rozpočtu a  diskuze o  něm trvaly 

Prioritou letošního rozpočtu jsou opět investice do školství
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zastupitelům několik hodin, z  mnoha pozmě-
ňovacích návrhů prošel jediný. „Navrhli jsme 
zkrácení rozpočtu o 500 tisíc na externí právní 
zakázky. Místo toho jsme chtěli stejnou částku 
přiřadit k  ošetření dřevin v  areálu Veleslavín-
ského zámku pro jeho následné zpřístupnění 

veřejnosti," říká předkladatel návrhu Petr Píša, 
zastupitel za Zelené. Po dohodě s předkladate-
lem byla částka 500 tisíc korun alokována v roz-
počtové rezervě, kdy po metodickém prověření 
realizace, bude možnost převést tyto prostřed-
ky do příslušného odvětví.

Piráti kritizovali, že městská část nehledá v roz-
počtu vnitřní rezervy. „Tedy jak při zvyšující se 
ceně práce i jiných vstupů zachovat cestou vyš-
ší efektivity stejný standard služeb občanům 
za stejné náklady,“ vysvětluje zastupitel za tuto 
stranu Vladimír Šraier.
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Z DVACETI DVOU NÁVRHŮ, JAK 
BY MĚLA V BUDOUCNU VYPADAT 
ŽELEZNIČNÍ STANICE VELESLA-
VÍN, VYBRALA POROTA VÍTĚZE, 
PROJEKT DALIBORA HLAVÁČKA 
A ZUZANY KUČEROVÉ Z PRAŽSKÉ-
HO STUDIA IDHEA ARCHITEKTI.

Při vymýšlení tvaru budovy se autoři inspi-
rovali rychlostí vlakové dopravy, zároveň se 
snažili zajistit logickou a jednoduchou prová-
zanost nádraží s  pěší, cyklistickou, veřejnou 
hromadnou a  automobilovou dopravou. Bu-
dova i  její okolí jsou navrženy tak, aby přiro-
zeně zadržovaly vodu a  vytvářely prostředí 
pro rozmanité ekosystémy. Součástí konceptu 
je využití vzrostlých stromů, zelených střech, 
popínavých rostlin, přirozených průsaků, aku-
mulace a znovuvyužití dešťové vody.
Podle radní pro strategický rozvoj Evy Smutné 
(TOP 09), která byla také členkou mezinárodní 
poroty, je návrh zdařilý, mimo jiné proto, že 
akceptoval požadavky městské části. Ta si přá-
la, aby nešlo o pouhou zastávku, ale aby bylo 
nádraží součástí zdejšího subcentra a navazo-
valo na své okolí.

LETNÍ VEDRA NEJSOU NIC PŘÍ-
JEMNÉHO, NAOPAK OCHLAZENÍ 
 PROSTŘEDNICTVÍM MALÝCH MLŽÍ-
TEK MŮŽE PARNÉ DNY VÝRAZNĚ 
VYLEPŠIT. 

S  mobilními mlžítky jste se mohli setkat na-
příklad na  Ladronce, u  Kaštanu nebo v  jedné 
z dejvických kaváren. A ohlasy na ně byly velmi 
 pozitivní. Praha 6 proto s předstihem vyzývá zá-
jemce, kteří by chtěli prostředí svých podniků 
vylepšit mlžítky, aby se přihlásili i do  letošního 
programu. 
„Jde o  mobilní mlžítko s  připojením na  za-
hradní hadici, které by městská část na  svoje 
náklady zakoupila a  následně smlouvou o  vý-
půjčce zdarma zapůjčila a  zabezpečovala jeho 

servis a  mimosezónní skladování,“ vysvětluje 
místostarosta Jakub Stárek (ODS), který projekt 
loni nastartoval. Za  tuto bezplatnou službu by 
byl provozovatel zavázán v určené denní době 
v  letní sezóně dle aktuálního počasí mlžítko 
instalovat ve  veřejném prostoru a  připojit ho 
na  vlastní zdroj vody. Zařízení není nijak ná-
ročné na  spotřebu, jde maximálně o  osm litrů 
za hodinu, a vytváří jemnou vodní mlhu, která 
poskytuje v horkých dnech příjemné osvěžení. 
Nutnou podmínkou je umístění na vlastním zá-
boru veřejného prostranství. 
Pokud máte zájem pomoci vylepšit letní klima 
na  šestce a  zatraktivnit tímto způsobem svoji 
provozovnu, kontaktujte asistentku místosta-
rosty Adélu Martincovou, tel. 220  189  141, 
 e-mail: amartincova@praha6.cz.

V LETOŠNÍM ROČNÍKU SOUTĚŽE 
NEJTIŠŠÍ DOPRAVCE, KTEROU POŘÁ-
DÁ LETIŠTĚ PRAHA VE  SPOLUPRÁCI 
S MĚSTSKOU ČÁSTÍ PRAHA 6, ZVÍ-
TĚZILA BRITSKÁ LETECKÁ SPOLEČ-
NOST BRITISH AIRWAYS. 
Soutěž se každoročně koná v  období, kdy je 
letecký provoz na  pražském letišti nejinten-
zivnější, tedy od  1. května do  31. října. Pro 
vy hodnocení je využíván sofistikovaný moni-
torovací systém leteckého hluku a  letových 
tratí TANOS, který provádí měření nepřetržitě 
po  celý rok. Zahrnuje 14 stacionárních a  jed-

nu mobilní měřící stanici, které jsou umístěny 
ve vybraných lokalitách v okolí Letiště Václava 
Havla Praha tak, aby měření mělo dostateč-
nou vypovídací hodnotu. Ve  čtrnáctém roční-
ku soutěže se o  titul roku 2019 utkalo celkem  
10 dopravců, kteří v letošním roce létají na Le-
tiště Václava Havla Praha nejčastěji. „Důraz 
na  toto ocenění bude stále stoupat, protože 
jednak si lidé na zemi stále víc váží svého klidu, 
jednak se do budoucna chystá rozšíření letiště, 
takže co možná nejtišší dopravci budou téměř 
nutností, nikoliv jen chloubou těch, kteří si 
na oce nění potrpí,“ řekl Ondřej Kolář (TOP 09), 
starosta  Prahy 6.

DNE 4. PROSINCE ZEMŘEL PLU-
KOVNÍK GŠT. MILAN VIRT, VELITEL 
POSÁDKOVÉHO VELITELSTVÍ 
PRAHA. BYLO MU 55 LET. 

Milan Virt byl zosobněním vzorného vojáka, 
jeho slovům a  činům dominovala slušnost, 
přičemž povinnosti vojenského řemesla 
nadřazoval všemu ostatnímu.  Pražské vo-
jenské posádce velel od roku 2013, působil 
také v  zahraniční vojenské misi  na  velitel-
ství operace Sophia. „Takhle nějak jako jeho 
si představuji vojáky z  první republiky. Byl 
vlídný i  hrdý zároveň. Měl smysl pro hu-
mor, a  navíc  měl v  sobě cosi kavalírského. 
Na skvělé spolupráci a mimořádně dobrých 

vztazích české armády a  naší městské části 
měl velkou zásluhu. Jeho odchod mě, zřej-
mě jako všechny kolem, velmi zaskočil,“ svě-
řil se místostarosta Jan Lacina (STAN).

Takto bude 
vypadat stanice 
Praha-Veleslavín

British Airways obhájily titul Nejtišší 
dopravce

Zemřel Milan Virt

Je sice zima, ale myslete už na léto!
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DALŠÍ KOLO SCHŮZEK K METROPO-
LITNÍMU PLÁNU PROBĚHLO V PRVNÍ 
POLOVINĚ PROSINCE V INSTITUTU 
PLÁNOVÁNÍ A ROZVOJE (IPR). PRO-
JEDNÁVALY SE ZDE PŘIPOMÍNKY, 
KTERÉ BYLY PODANÉ MĚSTSKÝMI 
ČÁSTMI V ČERVENCI 2018 V RÁMCI 
SPOLEČNÉHO JEDNÁNÍ. 

Na  těchto schůzkách nedošlo a  ani nemohlo 
dojít k  vypořádávání připomínek, které k  plá-
nu měli jak občané, tak městské části samot-
né. Tento proces je totiž v kompetenci Odboru 
územního plánování hlavního města. „IPR se 
snaží věnovat především těm připomínkám 
městských částí, které jsou místně lokalizova-
né a kde můžeme najít poměrně velkou shodu, 
avšak zároveň je třeba vnímat, že řada připomí-
nek se týká celoměstských koncepcí a  názorů 
dotčených orgánů, ministerstev, které mají 
vyšší právní váhu,“ komentuje schůzku ředitel 
IPR Ondřej Boháč. To potvrzuje i statutární mís-
tostarosta Jakub Stárek (ODS), který se setkání 
za městskou část účastní: „Při jednáních zažívá-
me dlouhodobé rozčarování z  dopravy, s  do-
pravními stavbami v Praze 6 si totiž neumí po-
radit ani Metropolitní plán. Vyhýbá se například 
mostům přes Vltavu, které by byly s  ohledem 
na nutnost propojení Prahy 6 a 8 zásadní. Most 
je reálný, ale s auty tam počítat nemůžeme. Prý 
by jich tam jezdilo moc, a proto nechce hlavní 
město plánovat a stavět pro auta žádný most. 
Budeme tedy čekat, než se postaví kruh kolem 
Prahy, který je stále v nedohlednu.“

Pět stovek připomínek z Prahy 6
Jelikož se struktura, detail i rozsah podaných při-
pomínek jednotlivých městských částí značně 
lišily, přistoupil tým Kanceláře metropolitního 
plánu k  rozčlenění připomínek do  tematických 
okruhů, jako např. doprava, infrastruktura, veřej-
ná prostranství, bloky, výšková regulace a další. 
Podle této struktury jednotlivá setkání probíhala. 
Zástupci městských částí byli informováni o při-

pravované aktualizaci zásad územního rozvoje, 
které jsou nadřazenou plánovací dokumentací.
Městská část podala k  Metropolitnímu plánu 
skoro pět stovek připomínek, z  nichž 82 lze 
označit jako zásadní.  

Patří mezi ně například: 
  Zahloubení Břevnovské radiály na  Bílé Hoře 

a  požadavek změnit trasu tak, aby v  úseku 
mezi Pražským okruhem a křižovatkou Vypich 
nebyla vedena na povrchu.

  Řešit dopravní napojení na  Evropskou, tak-
zvané druhé napojení Vokovic. Jde o náhradu 
zaslepené ulice Ke Dvoru.

  Radnice žádá do Metroplánu vyznačit doprav-
ní propojení Papírenská – Za Elektrárnou.

  Praha 6 podporuje a  požaduje prodloužení 
tramvajové trati z Podbaby do Suchdola s no-
vým P+R a  dále přemostění Vltavy do  Troje 
s  možností prodloužení tramvají a  napojení 
Severního Města.  

  Tramvajová trať Podbaba – Sedlec by měla 
být v plánu zakreslená středem ulice Podbab-
ské, nikoli přes areál Traubovy koželužny.

  Požadujeme zahrnout do  Metroplánu síť li-
nek vodní tramvaje – linku v  plavebním ka-
nále Podbaba s  možností zastávek na  obou 
březích Vltavy včetně Císařského ostrova.

  Městská část Praha 6 požaduje zpracovat 
podrobnější územně plánovací dokumentaci 
a nalézt funkce pro území Strahova..

  V  lokalitě Šárka je Praha 6 proti zásahům 
do zeleně, narušení hranice přírodního parku 
Šárka a krajinného rázu obytnými domy s až 
osmi nadzemními patry.

  V  Sedlci požaduje vymezit celou oblast 
 produkčních areálů jako transformační plo-
chu o  maximální výškové hladině čtyři nad-
zemní patra.

  Zařadit celou vymezenou vyhlášenou národ-
ní kulturní památku „Bojiště bitvy na Bílé hoře 
s  mohylou a  letohrádek Hvězda s  oborou“ 
v jejích vyhlášených hranicích jako nestaveb-
ní území, což zahrnuje i  zachování zeleného 
průhledu Mohyla – Letohrádek. 

  Praha 6 si přála zanést do Metropolitního plá-
nu památkovou zónu Staré Střešovice, upra-
vit rozsah hranice lokality a podržet předpo-
klad nulového rozvoje lokality.

  Lokalitu Litovický potok změnit na nezastavi-
telné území.

  Praha 6 podporuje rozvoje Letiště VH  
a  stavbu tzv. paralelní přistávací a  odleto-
vé dráhy ke  stávající hlavní dráze, požaduje 
však, aby byl stanoven strop nárůstu pře-
pravní  kapacity, jehož překročení bude pod-
míněno vyřešením a  realizací železnice ne- 
bo metra do  areálu. Zároveň požaduje, aby 
územní plán vymezil hranice území, která 
budou po  realizaci paralelní dráhy zasa-
žena zvýšenou hladinou hluku v  souladu  
s  platnou EIA, podle které je nyní záměr 
 připravován.

„Občané v  připomínkách k  metropolitnímu 
plánu sdělili, co je trápí, a poukázali na mnohé 
nedostatky. Praha 6 je schopna si popsat svoji 
vizi rozvoje a má jedinečnou možnost ji ukotvit 
do  Metropolitního plánu,“ vítá jednání Vladan 
Hodek, odborník za Zelené v komisi územního 
rozvoje. 
A jaký je další osud nového Metropolitního plá-
nu? Na základě vypořádání s připomínkami se 
zhotoví upravený návrh  Metropolitního plánu, 
který budou moci městské části opět v  rámci 
veřejného projednání připomínkovat. Jak do-
dávají pracovníci IPR, budou se snažit, aby se 
k této fázi přiblížili co nejdříve. 

Další kolo schůzek k novému Metropolitnímu plánu
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Z CELKOVÉHO POČTU 54 PŘIHLÁ-
ŠENÝCH NÁPADŮ POSTOUPILO 
DO HLASOVÁNÍ CELKEM 21 – 14 
MALÝCH A 7 VELKÝCH. DEVĚT 
Z NICH DOSTALO DÍKY PODPOŘE 
OBČANŮ ŠANCI NA REALIZACI. 
„Třetí ročník opět přinesl hodně zajímavých pro-
jektů, proč ho tedy rušit? Spíš uvažujeme o tom, 
zda bychom v  budoucnu Nápad pro Šestku 
nemohli zaměřit na jednu oblast veřejného ži-
vota, protože se ukazuje, že některé projekty 
jsou bohužel na realizaci příliš složité a hlavně 
zdlouhavé – ještě teď dobíhají některé projekty 
z prvního ročníku. O nějakém zastavení projek-
tu, jak ale rádi vykládají zlí jazykové, nemůže 
být vůbec řeč, notabene když se Praha 6 na můj 
popud jako jedna z mála přihlásila do projektu 
Koordinátoři participace zaštiťovaného hlav-
ním městem a  IPR,“ vysvětluje starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09), který má participaci v gesci.
Hlasování se zúčastnilo 2  079 občanů, kteří 
svými hlasy rozhodli, že se bude realizovat 
vodní hřiště Ruzyně, pumptrack a  dojde k  re-
vitalizaci zeleně před ZŠ na náměstí Svobody. 
V prvním případě si lidé z Ruzyně přejí veřejné 
dětské hřiště s prolézačkou a vodním prvkem 
na  volném prostoru u  Litovického potoka. 
Pumptrack je unikátní dráha pro děti i dospělé 
na uzavřeném okruhu, kde se udržuje rychlost 
jen „pumpováním“ mezi boulemi a klopenými 
zatáčkami. Před ZŠ na  náměstí Svobody by 
měly být stávající stromy doplněny vhodným 
mobiliářem s ohledem na koncepci celého pro-

storu. Tyto tři projekty vyčerpají z celkových tří 
milionů celkem 2 640 000 korun.

Mezi malými nápady uspěly: 
 Obnova přírodní stezky – od  vokovické 
smyčky údolíčkem až do  Šárky – jednoduchá 
pěšina a  krátké schody, které napojí stávající 
údolíčko několika citlivými zásahy tak, aby se 
stalo přístupným široké veřejnosti.
 Doplnění venkovního sportoviště u  vstupu 
do Obory Hvězda, kdy by již existující posilov-
nu rozšířily trampolíny v zemi, pás s pískem pro 
skoky, stanoviště pro hod, bosý chodník, tyč 
na šplh a prostor pro pétanque a hraní kuliček.
 Pingpongové stoly pro všechny, kdy se nain-
staluje 10 betonových stolů do veřejného pro-
storu – například na Babě, Bořislavce, Lotyšské, 
Petřinách nebo Veleslavíně.
 Dětské hřiště 7+ na Petřinách, které by mělo 
mít možnost dalšího rozšíření.
 Doplnění dětského fotbalového hřiště v ulici 
U Kolejí tak, aby míč nelítal mimo hřiště a míčo-
vé hry zde mohly hrát i děti ve věku 10 až 15 let.
 Veřejné grilovací a  piknikové místo s  bylin-
kovou zahrádkou na Dědině. 
 Herní prvky na horní cestě na sídlišti Dědina 
namalované stálou barvou na asfaltovou cestu, 
která je páteří oblasti a slouží ke komunitnímu 
setkávání.
Cena sedmi malých nápadů činí dohromady 
2  140  000 korun (navýšení o  140 tisíc oproti 
plánovaným dvěma milionům bylo možné, 
neboť takzvané velké nápady naopak přijdou 
na méně než vyhrazené tři miliony). Podle sta-

tistik se hlasování zúčastnili nejvíce lidé, kteří 
v  Praze 6 bydlí (81 procent), daleko za  nimi 
skončili ti, kteří v městské části tráví volný čas, 
pracují zde nebo studují. Oproti minulým roč-
níkům, kdy účastníci projektu měli k dispozici 
tři hlasy pro a jeden proti, letos lidé rozdělovali 
reálné peníze a  mohli si vybrat i  více projek-
tů do celkové výše tři miliony u velkých a dva 
u malých projektů. 
„Participativní rozpočtování je nejsnazší způ-
sob, jak zapojit občany do rozhodování v řízení 
obce. Městská část by tak místo útlumu aktivit 
v této oblasti měla navýšit zdroje, které do Ná-
padu pro Šestku vkládá,“ podporuje projekt 
Miloš Vlach z Pirátů. Podle starosty Koláře však 
radnice o útlumu rozhodně neuvažuje.
Pokračování by si přáli i  samotní obyvatelé 
a účastníci projektu. Na otázku, zda by si přáli 
další ročník Nápadu pro Šestku, odpovědělo 
ano 95 % hlasujících.

MÍSTO ZABLÁCENÉ CESTY NOVÁ 
MLATOVÁ A K TOMU LAVIČKY. TAK 
TEĎ VYPADÁ PROSTRANSTVÍ ZA HO-
TELEM DIPLOMAT, KTERÉ SE ZMĚNI-
LO V MALÝ PARČÍK. 

O  podobě místa rozhodli obyvatelé v  loňském 
Nápadu pro Šestku. S  nápadem na  vytvoření 
parku přišel Tomáš Rathouský. „Kousek odsud 
bydlím a viděl jsem, že je tady velká zelená plo-
cha, která je nevyužívaná, tak jsem navrhl tento 
nápad. Chtěl jsem, aby se ten park opravdu vy-
užíval, aby tady lidé seděli, aby si tady mohli číst 
knížku nebo tady trávit v  létě volný čas,“ uvedl 
autor návrhu. Projekt připravila a  realizovala 
městská část. „Jsem rád, že se nám postupně daří 
projekty realizovat a vylepšovat veřejný prostor. 
Během podzimu je to již pátý dokončený ná-
pad z  loňského ročníku,“ řekl místostarosta pro 
veřejný prostor Jakub Stárek (ODS). Mezi ty ne-

dávno dokončené patří například nová venkovní 
posilovna u sportoviště na Babě, nápad Lukáše 
a  Viktora Kollertových. Lidé hlasovali pro mož-
nost posilování pod širým nebem, které je stále 
oblíbenější. Obyvatelé Červeného vrchu zase 
mohou ocenit výměnu laviček v  parčíku před 
zdravotnickým zařízením na Dlouhém lánu. 

Parčík a nová posilovna na Babě

Jak dopadl třetí Nápad pro Šestku? 

VÍCE NEŽ POLOVINA NÁPADŮ 
UŽ JE HOTOVÁ
V prvním ročníku participativního rozpočto-
vání Nápad pro Šestku 2017 lidé vybrali k rea-
lizaci 12. projektů. Z nich už je šest hotových, 
u čtyř stále probíhá příprava realizace a měly 
by být dokončeny v  první polovině roku 
2020. Dva nápady byly bohužel pozastaveny 
kvůli několikanásobnému převýšení nákladů 
či nezdařené domluvě na konkrétní podobě 
realizace.
V Nápadu pro Šestku 2018 uspělo 10 projektů, 
hotových je šest a u posledních čtyř se před-
pokládá realizace v první polovině roku 2020.
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PO PĚTIMĚSÍČNÍ REKONSTRUKCI 
BYL OBNOVEN PROVOZ V BUDO-
VĚ MATEŘSKÉ ŠKOLKY CHARLESE 
DE GAULLA V BUBENČI. CELKOVÁ 
MODERNIZACE ŠKOLKY PROBÍHALA 
S DŮRAZEM NA MAXIMÁLNÍ ZA-
CHOVÁNÍ VILOVÉHO CHARAKTERU 
OBJEKTU Z ROKU 1938 I JEHO PŮ-
VODNÍCH PRVKŮ. 

„Rekonstrukce školky Charlese de Gaulla mě 
samozřejmě nesmírně těší, zvlášť při vědomí, že 
místa ve školních zařízeních docházejí a  ocitá-
me se pomalu, ale jistě nad propastí,“ konstatuje 
starosta Ondřej Kolář (TOP 09).  

Původní prvky zůstaly zachované
Největším úkolem při rekonstrukci mateřské 
školy Charlese de Gaulla bylo zrekonstruovat 
budovu tak, aby byla k užitku oběma oddělením 
a Centru tvořivosti, které sídlí v přízemí, a záro-
veň si ponechala svůj původní vzhled. „Zachová-
no zůstalo původní členění objektu, repasovaly 
se historické vestavěné skříně, dveře, kliky nebo 
vnitřní zábradlí. Školka je krásně opravená, aniž 
by se poničil charakter domu. Věřím, že to děti 
i  rodiče dokážou ocenit,“ říká Marie Kubíková 
(ODS), radní pro školství. Na  místě zůstal i  his-
torický krb v  jedné z  místností. K  zateplení se 
nepoužily běžné izolační materiály, ale tepelně 
izolační omítka, která nezměnila vzhled budovy. 
Školka dostala novou střechu, okna a  některé 
dveře. Původní okenní mříže nahradily nerezové 
sítě, na terase pak pro děti přibyl polyuretanový 
povrch s  herními prvky. V  interiéru jsou nové 
elektroinstalace, podlahy, omítky, sociální zaří-
zení a  zrekonstruovaná je kotelna. Na  zahradě 

přibylo venkovní pítko a  součástí rekonstrukce 
byla i  oprava oplocení areálu. Celkové náklady 
na rekonstrukci dosáhly téměř 20 milionů korun.

Správný přístup se vyplatil
Podle radní Marie Kubíkové se podařilo ukáz-
kově skloubit práci projektantů, zhotovitele 
stavby a technického dozoru, který na investiční 
akci městské části dohlížel. „Jde o krásný příklad 
konverze, kdy byl zvolen zcela správný přístup 
se snahou o  maximální autenticitu. U  historic-
kých staveb tohoto je velmi důležité zachová-
vat autenticitu materiálů. Vyměněné materiály 
jsou vybrány s  velkým citem – barvy jsou buď 
původní, nebo neutrální. Dodatečnou barev-
nost do  prostředí vnesou děti,“ zhodnotil při 
slavnostním znovuotevření výsledné dílo Petr 
Urlich, odborník na architekturu 19. a 20. století, 
který se mimo jiné podílel na revitalizaci Mülle-
rovy vily. 
Dobrou zkušenost chce Praha 6 zúročit při 
 nadcházející rekonstrukci další školky v  Tycho-
nově ulici, která se navíc nachází v  památkové 
zóně.  A nejen tam. „ Ve velmi krátké době musí-
me najít desítky, ne-li stovky nových tříd, aby se 
nestalo to, že školy v Praze 6 budou muset děti 
z Prahy 6 odmítat, a ty tak budou muset  dojíždět 
například na Prahu 5. Paní radní pro školství se 
však do tohoto nelehkého boje pustila se zápa-
lem, a tak mohu snad nejen já být v klidu, že se 
jí to podaří – jak se říká – na pohodu. A takových 
úžasných školek a škol, jako je ta nově otevřená 
bubenečská, bude jen a  jen přibývat,“ dodává 
starosta. Padesát dětí se do  opravené školky 
vrátilo po  tříměsíčním „azylu“ v  mateřské škole 
ve Vokovicích. Ta sloužila jako přechodné útočiš-
tě, nyní ji čeká demolice a na jejím místě plánuje 
vystavět Praha 6 zcela novou čtyřtřídní školku.

Unikátní rekonstrukce školky v Bubenči

Mateřská škola 
Tychonova zve 
rodiče na besedy

Mezi námi – 
mezigeneračně

Mateřská škola Tychonova ve spolupráci 
se „svou“ základní školou nám. Svobody 
2 pořádá pro rodiče besedy na zajímavá 
témata. 
První bylo povídání s  dětským psychologem 
Václavem Mertinem, který pohovořil o  tom, co 
rodiče spolu se školkou mohou udělat pro to, 
aby jejich dítě dobře prospívalo. Na  druhém 
setkání se rodiče mohli seznámit s finským škol-
stvím, účastníkem besedy byl i  ředitel finské 
mateřské a  základní školy Antti Turkki. Zatím 
poslední setkání bylo zaměřené na očekávanou 
rekonstrukci mateřské školy, kde mohli rodiče 
vznášet dotazy přímo k paní radní pro školství 
Marii Kubíkové.

MATEŘSKÁ ŠKOLA SBÍHAVÁ JE 
ZAPOJENA PRO PROJEKTU MEZI 
NÁMI – MEZIGENERAČNĚ.  

Projekt propojuje děti z mateřské školy z do-
mova Centrin v Liboci při vchodu do Obory 
Hvězda. V měsíci prosinci děti společně s ba-
bičkami a  dědečky zdobily dřevěné vločky 
a  ochutnaly vánoční cukroví, které pro ně 
napekly děti ve školce pod vedením paní uči-
telky. A protože s domácí vánočkou si nevě-
děly rady, pomoc našly u jedné z maminek, 
která krásnou vánočku pro seniory upekla. 
Na  setkání děti vyrobily krásné dárečky a  
zabalené je donesly na vánoční setkání. At-
mosféru adventu navodilo vánoční vystou-
pení dětí, spolu s vánočními koledami, které 
si s chutí všichni zazpívali. Na konci milého 
setkání dostaly také děti dárečky od babiček 
a dědečků.  Další setkání se uskuteční v led-
nu. Je dobře, že zde dochází k vzájemnému 
propojení, obohacování dětí a seniorů.
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DO 5. LEDNA MOHOU LIDÉ OBDIVO-
VAT ZA SKLY SKLEŇÁKU BETLÉMY, 
KTERÉ VYROBILY DĚTI Z ŠESTKO-
VÝCH ZÁKLADNÍCH ŠKOL. 
„Vybrali jsme ty nejznámější české betlémy, 
tedy takové ty opravdu vyhlášené, jak pražské, 
tak mimopražské, a  dali školám zadání, aby se 
inspirovaly,“ upřesňuje původ výstavy radní pro 
školství Marie Kubíková (ODS).  Mezi několika 
pracemi zaujal i Ultcův mechanický betlém, kte-
rý vyrobila desetičlenná skupina deváťáků ze ZŠ 
Bílá. Každý na  něm pracoval zhruba deset ho-
din. Mezi nimi i Julie, Jakub a František. 

Proč jste si vybrali právě tento betlém? 
Jakub: Nevybírali jsme si ho, ale vylosovali. 

Věděli jste o něm něco už před tím? 
František: Slyšel jsem o něm, věděl jsem, že jich 
existuje na světě víc a jeden z nich je český. Paní 
učitelka nám pak ukázala video z internetu, aby-
chom ho viděli, a podle toho jsme se rozhodli, 
jak bude vypadat. 

Jak jste postupovali při jeho výrobě?
František: Nejprve jsme mysleli, že vyrobíme 
jen samotný betlém ze dřeva, později nás na-
padlo, že uděláme i další prvky a detaily z karto-
nu. Postavy do něj vyráběly holky. 

Jaké postavy se tam nacházejí? 
Julie: Kromě Ježíška, Josefa a Panny Marie ještě 
Tři králové, kteří nesou Ježíškovi dárky. 

Co bylo na výrobě nejtěžší? 
Jakub: Ten dřevěný domek. 

A jak se vám vyráběla ona kartonová část?
Julie: Poměrně špatně to šlo stříhat a některým 
chvíli trvalo, než pochopili, že karton musí vrst-
vit a slepovat k sobě. 

Proč jste nechali karton přírodní a nenabar-
vili jste ho? Už jste to nestíhali? 
Julie:  Ne, to byl záměr. Původní betlém je celý 
dřevěný, a takhle jsme se mu snažili co nejvíce 
přiblížit.

Už jste někdy před tím dělali se dřevem, 
nebo to bylo poprvé? 
Oba chlapci: Málo, měli jsme dílny, ale pouze 
půl roku. 

Zdá se vám to málo? Chtěli byste je mít déle?
František:  Ano, to určitě!

Holky měly také dílny? 
Julie: Ano, ale už dříve, teď v  posledním roce 
už vůbec. A bohužel jsme na ně nechytli dobré 
učitele. 

A  přivítali byste, pokud by to byly veřejné 
dílny, kam byste mohli chodit ve svém volnu 
něco vyrábět? Chodíte třeba na  nějaké vý-
tvarné kroužky? 
Jakub a František: Chodíme na uměleckou ško-
lu Šárka do Lysolají.
Julie: Chodím na  stejnou školu jako oni, jen 
na klasickou výtvarku.
 
Žádnou dobrou výtvarnou školu jste na šest-
ce nenašli? 
Jakub: Ale jo, dole v Podbabě v Stanici mladých 
techniků. Tam toho mají na  výtvarku hodně, 
i dřevo nebo vláčky. 

Návštěva dětí  
z MŠ Motýlek 
v Domově seniorů
Hned po všech mikulášských a vánočních 
besídkách ve školce děti ze třídy Žluťásků 
a Modrásků MŠ Motýlek navštívily Domov 
seniorů Elišky Purkyňové v Břevnově.
Mladší děti vystoupily s pohádkovým pásmem 
a  za  doprovodu písní tak roztleskaly své obe-
censtvo. Starší děti předvedly hudební pohádku 
O Sněhurce. Závěrem si společně zazpívali seni-
oři i děti známé koledy. Svým vystoupením děti 
přispěly ke  sváteční předvánoční náladě a  od-
nesly si domů na  památku malého andělíčka 
s nápisem: Děkujeme, že na nás myslíte.

Adventní čas v Mateřské škole Na Okraji
MIKULÁŠ SE SVOJÍ DRUŽINOU 
 PŘIŠEL DO ŠKOLKY NA OKRAJI  
UŽ 3. PROSINCE. 

Vyslechl a  zhlédl spoustu básniček, písniček 
i  tanečků – většinou o  čertech – a  společně si 
zazpívali. I děti, pro které to byl první zážitek ze 
setkání, si dodaly odvahu a na odchodu se s ním 
pozdravily podáním ruky. Po celé tři týdny, než 
nastala chvíle společného setkání s rodiči na vá-
noční besídce, se po  školce ozývaly tóny flét-
niček a  podzimní i  vánoční písničky a  říkadla, 
ruch tanečků, melodické i  rytmické nástroje. 
Je už tradicí, že před Vánoci děti ve školce pe-
čou,  tentokrát to byly perníčky. S  učitelkami 
děti ve  třídách vytvořily z keramické hlíny dár-
ky. Ti starší adventní věnec nebo kapra, mladší 

originální ozdoby na  stromeček. Vykrajované 
a zdobené dle vlastní fantazie obarvily glazura-
mi. V den D přidaly a předaly papírové přáníčko 
svým rodičům. 

Výstava žákovských Betlémů 
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Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: archiv D. Svobody

ZCELA BEZ SPORTU BYL NEJDÉLE 
ASI JEN PĚT NEBO ŠEST TÝDNŮ. 
„VZPOMÍNÁM NA TO JAKO NA VEL-
MI NEPŘÍJEMNÉ ŽIVOTNÍ OBDOBÍ,“ 
ŘÍKÁ OLYMPIJSKÝ VÍTĚZ V PĚTIBOJI 
A NYNÍ TAKÉ OBČAN PRAHY 6 DAVID 
SVOBODA. 

Přestěhoval jste se do Dejvic. Jak se vám tady 
žije? 
Krásně. Moc se mi tady líbí a vlastně posledních 
osmnáct let jsem tady takřka každý den, proto-
že trénuju na  Dukle – nejprve jako sportovec 
a nyní jako trenér. Mám tady spoustu aktivit, tak 
jsem si řekl, že bych se sem mohl i přestěhovat, 
abych to měl blízko. Před lety jsem v Dejvicích 
koupil byt, poté jsem ho nějakou dobu rekon-
struoval, nyní jsem se sem přestěhoval a  jsem 

za  to rád.  Hlavně je to hezká městská část. 
A starší brácha tady bydlí také. 

Co tady nejvíce milujete? 
Když se zaměřím na lokalitu, kde bydlím, tak se 
mi jako sportovci líbí, že si můžu doma oblék-
nout běžecký boty a  trenky a  z  baráku vyběh-
nout třeba do Šáreckého údolí a dál do přírody. 
Mám to také pět minut chůze na pražskou Duk-
lu, která mi poskytuje veškeré zázemí. 

Chodíte tedy od práce pěšky?
Chodím, což je podle mě největší luxus, který 
může Pražák mít. 

Pracujete na  plný úvazek jako trenér, dále 
jako občasný moderátor, herec, a stále ještě 
se považujete za tanečníka? 

Trenér ano, moderátor a herec opravdu jen výji-
mečně a ani bych se tak asi nenazýval. Tanečník 
také jen příležitostně, občas dělám inspirativně-
-motivační semináře a další a další aktivity.  

Také bychom mohli připsat do seznamu spo-
lu s bratrem zakladatel školy…
… zatím neexistující školy. Teď jsme spíš v kate-
gorii snění o vlastní škole.

Proč tu školu zakládáte – existují přece 
ve  školách sportovní třídy, celé sportovní 
základní školy, gymnázia, fakulta tělesné 
 výchovy…
Myšlenka a  koncept té školy vychází z  mého 
a  bráchova mínění, jak by bylo skvělé ideálně 
skloubit sportovní přípravu se vzděláváním, 
a  jelikož jsme prošli sportovní základní školou, 

CHODIT DO PRÁCE 
PĚŠKY JE NEJVĚTŠÍ 
LUXUS 

David 
Svoboda



18 leden 2020

triatlon a moderní pětiboj, který je jediný mul-
tisportovním vícebojem v rámci olympiády. Tře-
ba desetiboj není ani zdaleka tak pestrý.

Říkáte, že jedním z kritérií výběru bylo zařa-
zení na  olympiádu. Už v  šestnácti jste tedy 
měl ambice ji vyhrát? 
Takhle bych to asi neřekl. Ale podvědomě – pro-
tože jsem vybíral z olympijských disciplín -  jsem 
si vytvářel příležitost, co kdyby mi to šlo, tak by 
se mohl zisk olympijské medaile podařit. 

Určitě máte z těch pěti sportů jeden nejoblí-
benější a jiný vás baví méně…
Určitě ne.  Mám ty disciplíny všechny rád, každá 
z nich je úplně jiná. U šermu jsou nejvyšší tech-
nicko-taktické nároky, u  střelby musíte spojit 
jemnou motoriku, koncentraci a  psychickou 
odolnost. K plavání potřebujete silovou přípra-
vu a dobrou techniku, k běhu odolnost a vytrva-
lost a při jízdě na koni jistou empatii a zkušenos-
ti. Každá z disciplín má opravdu něco, proto se 
mi líbilo, že je jich všech pět pohromadě. 

Zmínil jste empatii s koněm, opravdu nemů-
žete jet tak velký závod, jako je olympiáda, 
na svém? Zdá se mi to nespravedlivé, co když 
si vylosujete koně, který zrovna není nejlep-
ší, nebo už je po předchozích jízdách unave-
ný, naštvaný a zkazí vám to? 
Není to nefér. Koně se losují všem stejně. Každý 
kůň jede dvakrát a ano, může se stát, že se při 
první jízdě něco pokazí a  při druhé neodvede 
maximální výkon. Ale i naopak. Tedy že vám ho 
soupeř při první jízdě dobře připraví a vy s ním 
pak máte méně práce.

ROZHOVOR

sportovním gymnáziem a  oba studovali na  fa-
kultě tělesné výchovy, tak máme určitou před-
stavu o  tom, kde jsou největší rezervy součas-
ného systému. Sportovní třídy například bývají 
zaměřené na jeden nebo jen několik málo kon-
krétních sportů. Přitom hlavně na základní škole 
– to se člověk dočte v každé učebnici na fakultě 
tělesné výchovy – je dobré oddálit ranou speci-
alizaci. Víme oba jako vícebojaři, že je třeba a že 
je zdravé rozvíjet děti v  určitých věkových ob-
dobích všestranně. A když se každého sportov-
ce zeptáte, co je na vrcholovém sportu nejtěžší, 
tak vám skoro všichni odpovědí, že skloubit ho 
s normálním životem. My si myslíme, že ten po-
byt ve škole, z něhož se děti nemohou vyvázat, 
by šel využít – abych to řekl kulantně – mnohem 
efektivněji.

Tedy místo výtvarné výchovy raději více 
sportu?
Takto bych to nepopisoval. Spíš jde o  to, 
 abychom nabídli prostředí, kde bude ide-
álním způsobem a  efektivně využit čas dětí 
a také  jejich rodičů.  A dokonale se tam sklou-
bí  vzdělávání a  sportovní příprava, protože 
velmi často se dnes děti rozhodují, zda budou 
 intenzivněji sportovat, nebo mít hezké znám- 
ky ve  škole. A  my si myslíme, že je legitimní  
chtít obojí.

Půjde tedy o školu pro vrcholové sportovce? 
Nebo pro koho je určená? 
Škola je určená pro děti se zájmem o  sport, 
respektive pro rodiče a  jejich děti se zájmem 
o sport, protože pro nás jsou v rámci výchovně 
vzdělávacího projektu důležití i  rodiče. Filozo-
ficky musí být v  souladu jak výchova rodičů, 
tak té školy. Rozhodně naše škola není myšlená 
jako továrna na vrcholové sportovce. S bráchou 
si myslíme a věříme tomu, že sport, pohyb a tě-
lesná aktivita jsou součástí vzdělávání v pravém 
slova smyslu. Že ke zdravému a plnohodnotné-
mu životu patří určitá míra tělesného pohybu. 
Tak by bylo ideální, kdyby děti měly základní 
spektrum sportů, kterým by se mohly věnovat 
ve  svém volnu pod vedením profesionálních 
trenérů, které jim zajistí škola. Cílem jsou zdravé 
a spokojené děti, které budou mít návyk a po-
třebu se každý den hýbat a zároveň budou mít 
dobrý prospěch ve škole 

Co chybí k  tomu, aby se z  projektu stala 
 skutečnost? 
Teď nám třeba chybí peníze, tak sháníme in-
vestora. 

Víte o  tom, že Praha 6 nyní zavedla do  škol 
projekt Sportík, kde do  hodin tělocviku 
v druhých a třetích třídách chodí profesionál-
ní tenž a  děti s  nimi vyzkoušejí box, florbal 
a  podobné sporty. Nemohl byste také přijít 
a seznámit je s pětibojem? 

S pětibojem by to bylo dost složité a potřebo-
valy by více času než několik hodin TV, než by 
si osvojily základy všech sportů. Pro takto malé 
děti úplně stačí, když jim dáme základní lekci 
atletického tréninku, později plavání a  třeba 
základy střelby, to děti baví, zvlášť kluky. Možná 
i šerm, jen ten kůň by se asi ve škole v rámci ho-
diny tělesné výchovy hůře realizoval. 

Kdy je dobré začít s pětibojem? 
To je už složitější otázka, na  kterou existuje 
několik názorů a  já vám odprezentuji ten svůj. 
S  pětibojem jsem začal až v  šestnácti letech, 
ale po mnohostranné sportovní přípravě, takže 
jsem měl za  sebou léta pravidelného tréninku, 
nejdéle jsem zůstal u plavání. Proto jsem se po-
tom v  těch šestnácti sedmnácti rychle učil, byl 
jsem na  to připravený osvojovat si dovednosti 
v různých sportech a nedělalo mi to potíže. Vi-
dim tedy jako dobrou cestu začít později, ale 
po všestranné předchozí přípravě. Samozřejmě 
se dá s  pětibojem začít odmalička, ale není to 
vlastně pětiboj, protože děti zpočátku jen běha-
jí a plavou, až s rostoucím věkem a schopnostmi 
se přidávají základy střelby, ve  třinácti čtrnácti 
začínají šermovat a až naposledy přijdou koně. 
Tedy ten opravdový pětiboj pro ně začíná až ně-
kdy v patnácti letech. 

Proč se věnujete pětiboji a  ne třeba deseti-
boji nebo jen plavání? 
Když jsem se v patnácti šestnácti rozhlížel po ví-
cebojích, hledal jsem takové, kde je zahrnuté 
plavání, které jsem do  té doby dělal. Také mi 
záleželo na tom, aby byl sport zahrnutý do pro-
gramu olympijských her. Na výběr jsem tak měl 
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Pamatujete si jméno koně, s nímž jste vyhrál 
olympiádu? 
Samo.

Posíláte mu mrkev za odměnu? 
Ne. Ale je to dobrý nápad. Asi si zjistím z jaké je 
stáje a až tam pojedu, zastavím se za ním. 

Jak moc změnilo vítězství na olympiádě vás 
život a vztah k sportu? Nebylo pak těžké hle-
dat motivaci, když už jste dosáhl vrcholu? 
Změnilo mi to hodně život po všech stránkách, 
ale co se týká té motivace, tak to sehrálo velkou 
roli. Je skvělé, když se člověku podaří dosáh-
nout nějakého svého cíle nebo snu, na  druhé 
straně přichází právě o tu motivaci. U mě to ale 
nebyl velký problém, potřeboval jsem si totiž 
po  dlouhých letech bez přestávky především 
pořádně odpočinout. V následujícím roce 2013 
jsem nechtěl závody ani vidět. Navíc jsem se trá-
pil se zraněním, které mi na jednu stranu přišlo 
kvůli odpočinku k  dobru, na  druhou ale trvalo 
déle, než bych si přál a významně mi to zasáhlo 
do přípravy roku 2014, což mě mrzelo, protože 
tam už jsem chtěl zase závodit. Naplno jsem zá-
vodil zase až v roce 2015.

Jak se vám tedy jelo na  olympiádu v  roce 
2016, kam jste cestoval jako poslední dr-
žitel zlaté medaile a  vlastně všechno kro-
mě  vítězství by se mohlo považovat jako 
 neúspěch?
Měl jsem to jinak. Protože jsem v roce 2013 ne-
závodil, a protože jsem byl v hledáčku sportov-
ních novinářů zapsaný jako dlouhodobě zraně-
ný, přestali se na mě zaměřovat a ta očekávání 
ode mne nebyla vysoká. Když jsem se v sezoně 
2014/15 vracel do světových pohárů, cítil jsem 
se dobře a těšil se po dlouhé pauze na závodění. 

Hlavním mým cílem bylo kvalifikovat se na další 
olympiádu do Ria, což se mi povedlo, byl jsem 
v perfektní formě. Ale pak jsem měl smůlu. Byl 
jsem celý život zdravý, jen v letech 2013 a 2016 
jsem si poranil meniskus a  na  olympiádě jsem 
pak řešil jiné věci než zda vyhrát, nebo nevyhrát, 
ale jestli doběhnu nebo nedoběhnu. Jsem rád, 
že se mi olympiádu povedlo dokončit. 

Nenapadlo vás po  ukončení pětibojařské 
kariéry zůstat závodně aspoň u  jednoho 
sportu? Třeba u střelby prakticky neexistuje 
věkové omezení. 
To bych musel hodně makat, oni jsou střelci-
-specialisté hodně dobří. Mají ty nejlepší před-
poklady pro svou disciplínu. Člověk si nemá dá-
vat v hlavě žádná omezení, ale nenapadlo mě, 
že bych se jako střelec vícebojař mohl vyrovnat 
specialistům. Možná když bych se teď pár let 
nevěnoval ničemu jinému než střelbě, tak by to 
třeba šlo. Ale to se neví, to by se muselo zkusit. 

Působíte v  Dukle a  jste tedy profesionální 
voják. Kdo střílí lépe – olympijský vítěz, tedy 
vy, nebo vojáci? 
Nejde to úplně srovnávat, jsou to úplně jiné 
zbraně, jinak se používají. I když míření a spouš-
tění je stejné.

Když o tom přemýšlím, vše co jste dělal v pě-
tiboji, se vám jako profesionálnímu vojákovi 
musí hodit – umíte střílet i  šermovat, když 
by to nevyšlo, dokážete z  boje utéct, ujet 
na koni nebo uplavat… 
Přesně tak. On pětiboj vznikl v  armádním pro-
středí, těch pět disciplín musela absolvovat kaž-
dá vyšší šarže. Před více než sto lety a prvních 
třicet čtyři let byli pětibojaři především důstoj-
níci armád po celém světě. 

Takže vy jste také vyšší šarže? 
Nebyl jsem, ale dneska už jsem nadporučík. Ale 
o hodnostech už to v pětiboji dávno není. 

V roce 2018 jste na sebe upozornil také jako 
finalista Star Dance. Všichni účastníci do ka-
mer tvrdí, že je to mnohem fyzicky náročněj-
ší, než čekali. Platilo to i pro vás jako vrcholo-
vého sportovce? 
Fyzicky náročně to je normálně, to se dá zvlád-
nout. V  čem je Star Dance extrémně náročné 
pro každého, je ta soutěž celkově. Absolvujete 
kostýmní zkoušky, focení, natáčení, kamerové 
zkoušky, generální zkoušky…. Je toho hodně 
okolo a málo času na  zkoušení. Většina lidí, co 
tam jsou, to navíc musí skloubit s normální pra-
cí, a tak trénují buď ráno, nebo pak v noci. V tom 
je to extrémně náročné. 

Tančíte ještě? 
Tančíme s mou partnerkou Veronikou Lálovou, 
když je plesová sezona. Po  konci soutěže byly 
dva či tři měsíce, kdy jsme se účastnili něja-
kých představení, tančili jsme i v létě a pak opět 
na  podzim. Celkem to bylo možná deset dva-
nácti akcí.  Občas nás pozvou a je to milé.

Pamatujete si ještě všechny kroky a  cho-
reografii? 
Musím si to stále a  stále připomínat, a  když 
máme s Verčou nějaké představení, tak se před 
ním sejdeme a zopakujeme si to. 

Je začátek nového roku a spousta z nás si dá 
opět předsevzetí, že začne žít zdravě a spor-
tovat. Poraďte nám, jak se dostat do kondice.
Ta rada je strašně jednoduchá – začít a vydržet. 
A vybrat si aktivitu, která vás aspoň trochu baví. 
Protože dělat aktivitu, která je člověku proti srsti, 
není jednouché, i když silné nátury to zvládnou. 
Hlavně je ale důležité přežit ten začátek, proto-
že zvládnout první půlrok je těžké. Ale jakmile 
si člověk ze sportu vytvoří každodenní návyk, 
stane se to součástí jeho života, pak je spoko-
jený, veselý, zdravý, v kondici. A stačí k tomu jen 
hodinka denně, kterou každý najde, když chce.

Co si vy osobně přejete do roku 2020? 
Aby se nám povedlo s  bráchou projekt školy 
na škále od nuly do deseti posunout z té jednič-
ky alespoň na bod tři až pět. A také aby se dařilo 
mým svěřencům i mě.

David Svoboda (nar. 1985)
český moderní pětibojař
  vítěz Olympiády 2012 v Londýně
 vicemistr světa z roku 2008
 mistr Evropy pro rok 2010
 nyní působí jako trenér v ASC Dukla Praha.
  v roce 2018 se dostal do finále v taneční 

soutěži Star Dance
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

SYSTÉM ELEKTRONICKÉHO BEZ-
PEČNOSTNÍHO DOHLEDU NEBOLI 
TÍSŇOVÉ TLAČÍTKO DOVOLUJE 
SAMOSTATNĚ BYDLÍCÍM SENIORŮM 
PŘIVOLAT SI JEDNODUŠE POMOC 
V PŘÍPADĚ NÁHLÝCH ZDRAVOTNÍCH 
PROBLÉMŮ NEBO ZRANĚNÍ. RAD-
NICE LIDEM POSKYTUJE PŘÍSPĚVEK 
NA NÁKUP ZAŘÍZENÍ INSTALOVA-
NÝCH V BYTECH KLIENTŮ.  
„Díky tísňovému tlačítku se lidé dovolají pomoci 
nepřetržitě 24 hodin denně, sedm dní v týdnu. 
Sníží se tak zdravotní a  sociální rizika osaměle 
žijících starých a  zdravotně postižených lidí 
a umožňuje jim žít v  jejich vlastním prostředí,“ 
vysvětluje Marián Hošek (KDU-ČSL), radní pro 
sociální politiku a zdravotnictví.

Jak systém funguje 
Tísňové tlačítko nosí klient neustále zavěšené 
na krku. Jakmile v jakékoli části bytu potřebuje 
pomoc, stiskne tlačítko a ke spojení s dispečin-

kem dojde automaticky. Přes telefonní přístroj 
s  hlasitou komunikací dojde k  následnému 
hovorovému propojení klienta s  operátorem 
dispečinku. Člověk se tak okamžitě dovolá po-
moci a může se domluvit na její formě – zda mu 
postačí návštěva sousedů, blízkých osob, pra-
covníků tísňové péče, nebo potřebuje službu 
lékaře, záchranářů, policie či hasičů. Anebo jestli 
mu postačí rada pracovníka dispečinku. Součás-
tí systému je i  prostorové čidlo, které reaguje 
na pohyb v bytě. Pokud v nastaveném intervalu 
jeden až patnáct hodin čidlo nezachytí pohyb, 
automaticky vytáčí dispečink. Když se klient ne-
ozve, pracovníci zajistí návštěvu v bytě klienta, 
aby zjistili důvody, případně zavolali pomoc. 
Opouští-li člověk svůj byt na delší dobu, vypne 
systém otočením klíče v ovládací skříňce. 
K  instalaci tohoto systému je třeba buď pevná 
telefonní linka, nebo mobilní telefon. V  návaz-
nosti na tuto telefonní linku je pak byt vybaven 
zařízením tísňového volání, které zahrnuje řídící 
jednotku, tísňové tlačítko, přijímač dálkového 
ovládání, ovládací skříňku a prostorové čidlo. 

Tísňový mobil 
Nově je tento systém rozšířený o službu mobil-
ní tísňové péče – tísňový mobil. K tomu je třeba 
si pořídit přístroj, který má na zadní straně SOS 
tlačítko, po  jehož stisknutí je vyslán poplach 
na  dispečink a  opět dojde ke  spojení a  komu-
nikaci s operátorkou o nastalé situaci. Funguje 
nejen doma, ale všude venku, kde je pokrytí 
signálem zvoleného mobilního operátora. Kro-
mě toho klient dostává preventivní průběžnou 
péči, kdy ho pravidelně kontaktují pracovni-
ce dispečinku – zdravotní sestry – a  řeší s  ním 
zdravotní i sociální problémy, zprostředkovávají 
kontakty s  příbuznými, přáteli, sousedy nebo 
pečovatelskou službou. 

NADAČNÍ FOND ŠESTÝ SMYSL 
VE SPOLUPRÁCI S PRAHOU 6 USPO-
ŘÁDAL UŽ POSEDMÉ KULTURNĚ- 
CHARITATIVNÍ BAZÁÁÁREK, JEHOŽ 
VÝTĚŽEK JE URČEN NA ZAKOUPENÍ 
VÁNOČNÍCH DÁRKŮ PRO ČTYŘI DĚTI 
S PORUCHOU AUTISTICKÉHO SPEKT-
RA Z PRAHY 6.  
Celková utržená částka letos činila rekordních 
266 733 korun, z toho veřejná sbírka do poklad-
niček přinesla 69  005 korun, prodej předmětů 
na  bazáááru 99  638 korun a  sponzorské pří-
spěvky na  transparentní účet daly dohromady 
98 090 korun. Pro návštěvníky byl v Kině Dlaba-
čov připravený bohatý kulturní program. Ještě 
před Vánoci byly všechny dárky předané vybra-
ným dětem.

ZÁVĚR ROKU BYL V PRAZE 6, JAKO 
JIŽ TRADIČNĚ, VELMI BOHATÝ 
NA RŮZNÉ DOBROČINNÉ A CHARI-
TATIVNÍ AKCE VE PROSPĚCH SENIO-
RŮ, DĚTÍ ZE ZNEVÝHODNĚNÝCH 
RODIN A OBČANŮ BEZ DOMOVA.
Pro seniory uspořádal odbor sociálních věcí vý-
lety na zahraniční vánoční trhy, mohli navštívit 
divadelní představení v Semaforu, v obou do-
mech s pečovatelskou službou se uskutečnily 
vánoční besídky s  občerstvením a  kulturním 
programem. Osamělí senioři z Prahy 6 dostali 
vánoční balíčky.

Farníci od  kláštera sv. Markéty pořídili dárky 
pod stromeček 23 dětem ze sociálně slabých 
rodin. Již tradičně se také zapojila facebooková 
skupina Dejvická parta a  pro rodiny v  Domu 
Na  Viničce uspořádala Mikulášskou besídku 
a zakoupila krásné dárky. Letos poprvé Římsko-
katolická farnost u kostela sv. Gotharda v Praze 
6 ve  spolupráci s  městskou částí uspořádala 
charitativní projekt Strom splněných přání, 
který pomohl obdarovat stovku občanů vybra-
ných odborem sociálních věcí a pečovatelskou 
službou. Zaměstnanci Letiště Václava Havla 
zprostředkovali sbírku ošacení a hygienických 
potřeb pro obyvatele azylového domu K srdci 

klíč. „Jsem rád, že Vánoce přinesly radost neje-
nom členům našich rodin, ale také plnily přání 
osamělým nebo potřebným lidem v  našem 
okolí,“ dodává radní pro oblast sociálních věcí 
a zdravotnictví Marián Hošek (KDU-ČSL).

Tlačítko, které pomáhá seniorům 

Závěr roku patřil charitě 

Vánoční bazááár 
vynesl rekordní 
sumu
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KDYŽ PŘI CESTĚ DO SUCHDO-
LA  MÍJÍTE V PODBABĚ PLAVEBNÍ 
KOMORY U CÍSAŘSKÉHO OSTRO-
VA, NEMŮŽETE PŘEHLÉDNOUT 
VEDLE STOJÍCÍ ČERVENÉ BUDOVY. 
JDE O VÝZKUMNÝ ÚSTAV VODO-
HOSPODÁŘSKÝ, T. G. MASARYKA. 
V LOŇSKÉM ROCE OSLAVIL STO LET 
OD SVÉHO ZALOŽENÍ. 

„Bylo celkem dobrodružné pátrat, kdy nás vlast-
ně založili. Donedávna se myslelo, že se tak stalo 
19. prosince 1919. Ovšem jak jsme při příležitos-
ti stého výročí procházeli archivy, zjistili jsme, 
že o založení ústavu se rozhodlo již o deset dnů 
dříve,“ říká ředitel ústavu Tomáš Urban a  do-
dává, že založení ústavu bylo logické – mladá 
Československá republika tehdy musela zjistit 
řízení všech oblastí života a  kromě zásobování 
obyvatel potravinami, obrany státu, či řízení fi-
nancí se jednalo také o hospodaření se surovi-
novými zdroji a to včetně vody.

Nejen budování vodních děl 
Už na svém počátku se Vodohospodářský ústav, 
tehdy ještě jako Státní ústavy hydrologický 
a  hydrotechnický, zapojil do  poměrně ambi-
ciózních plánů na  budování různých vodních 
děl, hlavně přehrad či elektráren. Ještě před 
druhou světovou válkou zde byly naplánovány 
stavby Vltavské kaskády či vodní nádrž Želivka. 
„Pokud se staví vodní dílo, nejprve se spočítá 
– dříve se to dělalo na papíru, dnes v počítači. 
Ovšem extrémní stavy jako příliš málo nebo na-
opak hodně vody jednoduchými rovnicemi ani 
počítačovým programem zatím nepodchytíte,“ 

říká Tomáš Urban. Ve Vodohospodářském ústa-
vu proto staví skutečné modely krajiny – nejde 
o žádné miniatury, jejich délka se počítá na de-
sítky metrů a v nich se prouděním vody napo-
dobují reálné situace (vidět je můžete i  naživo 
při některém ze dnů otevřených dveří). V  sou-
časnosti zde zkoumají Trojskou kotlinu a simu-
lují např. dopady dvacetileté nebo i padesátileté 
vody. „Pod Trojskou lávkou existuje zúžení Vlta-
vy, které vytváří v  době povodně jakýsi špunt 
pro Prahu. Pokud by s ním šlo něco udělat, kory-
to se rozšířilo a průtok zvýšil, Praha bude méně 
ohrožená povodněmi,“ popisuje jeden ze sou-
časných projektů ředitel ústavu.

Problém současnosti – sucho 
Vodohospodářský ústav se samozřejmě zabývá 
i  největším problémem současnosti, který se 
vztahuje k  vodě, respektive k  jejímu nedostat-
ku. Spolu s dalšími organizacemi pracují přímo 
na  programu nazvaném Sucho, jehož součástí 
je i veřejně přístupná aplikace HAMR provozo-
vaná na  webu ČHMÚ, kde lze najít předpově-
di sucha až na  osm týdnů dopředu i  predikce 
pro vodu podzemní, jež vysvětlují, proč lidem 
může docházet voda ve studních, případně jak 
rychle se zase po dešti naplní.  U kopané stud-
ny k tomu stačí několik dnů, ovšem třeba u vr-
taných s  hloubkou kolem třiceti metrů, které 
se dělají stále častěji, se tato doba pohybuje 
v týdnech, někdy dokonce i v měsících. Bohužel, 
nízká úroveň hladiny podzemních vod odráží již 
šestileté sucho, které již nasčítalo deficit do ob-
jemu srážek jednoho roku. 
„Paradoxně množství srážek však nemusí být 
zas o mnoho menší než v minulosti, naopak rok 
2018 a zřejmě i 2019 jsou dokonce místy i mírně 

nadprůměrné, co nám však činí starosti, je vyšší 
teplota, kvůli níž se voda rychleji odpařuje, ne-
dostatek sněhu, který je potřeba pro vsakování 
vody do podzemí a rychlý odtok vody z krajiny 
čili stále častější intenzivní bouřky způsobující 
bleskové povodně. Srážek však stále není tolik, 
aby nám deficit dorovnaly“ vysvětluje Tomáš 
Urban. V ústavu se tímto problémem zabývají, 
mají zde i  výparoměrnou stanici – mimocho-
dem najdete ji v  celosvětové síti těchto stanic 
– kde měří denní odpar vody. Při teplých dnech 
jsou to běžně tři až čtyři milimetry. A zhruba ta-
kové množství se odpaří i z rybníků, jezer a vod-
ních nádrží jako jsou Orlík nebo Slapy. Stejné 
množství vody by do nádrží mělo i přitéct, což 
se však v posledních letech často neděje. Voda 
mizí z krajiny. Způsobů, jak to napravit a v kra-
jině vodu zadržet a  ideálně ji ještě dostat pod 
zem, odkud se neodpařuje a  zůstává čerstvá, 
existuje více a všechny jsou již dávno známé. 

Než se půjdete vykoupat
Pokud si představujete vodohospodářský ústav 
jako zařízení plné pánů a dam v bílých pláštích, 
v Podbabě je to jinak. Věnují se zde činnostem 
i ryze praktickým:  Ústav zjišťuje, jaká jsou vhod-
ná koupací místa po Praze, v Praze 6 například 
kontroluje stav a  kvalitu vody v  Libockém po-
toku, Libockém rybníku nebo na  Džbánu. Šel 
by se tedy on sám vykoupat do  Vltavy? „Řekl 
bych, že ano. Kvalita vody se od  dob socialis-
mu značně vylepšila. Třeba Německo si pečlivě 
kontroluje kvalitu vody v Labi, protože pro celé 
Drážďany se pomocí břehové infiltrace upravuje 
voda na pitnou právě z Labe, které teče od nás.“ 
Ve  vodohospodářském ústavu  TGM vám také 
udělají rozbor vody ze studny, a  to nejen che-
mické, ale i mikrobiologické. 
A  jak se dávají výzkumníci na  to, že se zalé-
vají trávníky a veřejné prostory pitnou vodou? 
„Správný je směr, který zvolil magistrát hlavní-
ho města Prahy, tedy používat zadrženou deš-
ťovou vodu, pokud tedy v  době sucha vůbec 
je. Používání vyčištěných odpadních vod nebo 
tzv. šedých vod z koupelen a umyvadel je spíše 
 legislativní věc a je otázka, zda ji chceme změ-
nit. Ve  využívání vyčištěné odpadní vody nám 
brání vodní zákon a hygienické předpisy, proto-
že netušíme, co ta voda obsahuje, čím byla zne-
čištěná. A hrozí, že by se pak mohla kontamino-
vat půda nebo také studny v její blízkosti. Proto 
zalévání pitnou vodou, o  níž mimochodem, 
až na  výjimky, nouzi nemáme, je považované 
za určitou prevenci a zřejmě se na tom v blízké 
době nic nezmění, byť Evropská unie již z  dů-
vodu dlouhodobého sucha výzkum v  oblasti 
používání vyčištěných odpadních vod zařadila 
na seznam prioritních projektů“ dodává ředitel 
Vodohospodářského ústavu TGM Tomáš Urban.

Vodohospodářský ústav TGM oslavil sto let

Ve Vodohospodářském ústavu mají skutečný model krajiny, v němž 
simulují sucha i povodně. 
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IVAN HLAS TRIO, BÁRA BASIKOVÁ, 
MALÁ PARTA KRAUSBERRY, NEŘEŽ, 
JAN KALOUSEK, JIŘÍ SCHMITZER… 
TO JE JEN KRÁTKÝ VÝČET UMĚLCŮ, 
KTEŘÍ VYSTOUPILI V ŠABACHOVĚ 
PARKU OD 12. DO 22. PROSINCE 
NA AKCI VÁNOCE V PRAZE 6, KTE-
ROU PRO SVÉ OBČANY PŘIPRAVILA 
RADNICE.

Oslavy adventu a  Vánoc začaly tradičním 
 rozsvěcením stromů během prvního prosinco-
vého víkendu a skončily půlnoční mší na  Štědrý 
den a  Českou mší vánoční Jakuba Jana Ryby 
na  první svátek vánoční – orchestr Praga Sin-
fonietta a  sbor Vox Prague dirigovala Miriam 
Němcová. 
„Myslím, že si během pěti let, co předvánoč-
ní program s  odborem kultury ladíme, lidově 
řečeno sednul,“ konstatuje místostarosta pro 
kulturu Jan Lacina (STAN) a dodává: „Lidé už si 
dokážou najít ve velkém počtu cestu do parku 
Petra Šabacha, kde leží těžiště všech předvá-
nočních událostí. Na Rybově České mši vánoční 
v kostele u husitů na Boží hod ani zdaleka ne-
stačila místa k sezení.“ 

Bohatý program pro děti i dospělé
V  kostele Československé církve husitské 
a  na  pódiu před ním proběhly desítky vystou-
pení. Odpoledne patřila dětem z  mateřských 
a  základních škol nebo dětským di vadelním 
a  hudebním představením. Večer pak hrá-
li  sóloví interpreti i  hudební skupiny. Kromě 
toho se každé odpoledne konaly v kostele dílny  
pro děti, kde mohly vyrábět dekorace i  drob- 
né dárky. 
Mezi stánky s  občerstvením se v  Šabachově 
parku nacházel i jeden charitativní krámek, kde 
se postupně vystřídalo několik spolků a obecně 
prospěšných organizací. 
Koupí drobných předmětů jste mohli přispět 
lidem se zdravotním či psychickým znevýhod-
něním, na stavbu dětského hospice nebo bez-
prizorním zvířatům. Nákupem tady mohli lidé 
nejen získat originální dárek pro své příbuzné 
a blízké, ale také pomohli dobré věci. „Stížností 
bylo tentokrát minimum, zatímco pochval vý-
razně přibylo, dokonce i  od  dřívějších kritiků. 
Na jedničku vyšel i první ročník projektu Strom 
splněných přání, který jsme připravili společ-
ně s farností u sv. Gotharda. Mám z toho letos 
zkrátka velmi dobrý pocit,“ dodává Jan Lacina.
Na  adventní se proměnily i  tradiční farmářské 
trhy na  Kulaťáku, které v  lednu a  únoru stří- 
dá kluziště.

Advent a Vánoce 
v Praze 6
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TAKOVÉ  
BYLY VÁNOCE 

V PRAZE 6

Bára Basiková Ivan Hlas

Vladivojna La Chia

Norbi Kovács
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KULTURA A VOLNÝ ČAS

SPOLEK POSLUCHAČŮ ARCHITEK-
TURY VE SPOLUPRÁCI S FAKULTOU 
ARCHITEKTURY ČVUT V PRAZE SR-
DEČNĚ ZVE NA FABRIKU, VERNISÁŽ 
ŠKOLNÍCH ATELIÉROVÝCH PRACÍ 
ZPRACOVANÝCH BĚHEM ZIMNÍHO 
SEMESTRU 2019/2020.

Vernisáž se uskuteční ve čtvrtek 16. ledna od 18 
do 22 hodin v Nové budově ČVUT v Praze, Thá-
kurova 9, Praha 6. Její součástí budou také ko-
mentované prohlídky některých ateliérů. Vstup 
na akci je zdarma.
Výstava studentských projektů je největší akcí 
svého druhu v  České republice. Lze ji navští-
vit kdykoliv v  otevírací době fakulty (pondě-
lí–pátek od  6.30 do  22 hodin a  v  sobotu od  8 
do  20 hodin) od  13. do  24. ledna. Ve  44 ate-
liérech se představí více než 1000 student-
ských prací z oborů Architektura a urbanismus, 
Design a  Krajinářská architektura. Studenti se 
v nich zabývají tvorbou prostoru jako takového, 
hledají vhodné tvary a materiály pro svůj návrh. 
Mnozí pracují s přesahem architektury do dal-

ších oborů nebo reagují aktuální společenská 
témata. Právě práce na ateliérovém projektu je 
pro studenty v  rámci studia nejdůležitější, ča-

sově nejnáročnější a nejprestižnější. Souběžně 
s  výstavou studentských prací bude v  budově 
fakulty probíhat také výstava České komo-
ry architektů, která představí vítěze, finalisty 
i  nominované projekty 4. ročníku České ceny 
za  architekturu.

UŽ LEDEN V KAŠTANU PŘINÁŠÍ 
PROGRAMOVOU NOVINKU – ZAHÁ-
JENÍ SÉRIE PŘEDNÁŠEK O DUŠEVNÍM 
ZDRAVÍ. PRVNÍ Z NICH PROBĚHNE 
29. LEDNA. 

Martin Zikmund, terapeut, psycholog a  od-
borník na  civilizační neduhy, jako je například 
stav vyhoření, jí dal název Když přijde existen-
ciální krize. Páteří programu Kaštanu zůstávají 
i  letos hlavně koncerty. Opět byla snaha, aby 
jejich žánrový záběr byl hodně pestrý, takže 
vedle tradičních Osamělých písničkářů dojde 
i na world music, jazz, alternativní rock, a leden 
se uzavře večerem ve  spolupráci s  festivalem 
Hradecký slunovrat, který uvede tři zajímavá 
jména ze své Welcome scény, včetně opravdu 
pozoruhodného dua Lód 9 z polských Katowic. 
Poprvé v Kaštanu zahrají i Please the Trees, a je 
skvělé, že po svém comebacku sem zavítá i  le-
gendární trio Dunaj. Zajímavý bude koncert, 
na kterém své síly unikátně spojí klezmer parta 
Klec s  Markem Doubravou, známým ze svého 
dřívějšího působení v Tata Bojs a dlouholetého 
působení v kvartetu Hm… 
I v tomto roce jsou pro rodiče s dětmi připrave-
né sobotní odpolední pohádky, a nadále budou 
pokračovat i pravidelné přednášky o architektu-
ře, vedené ing. arch. Zdeňkem Lukešem i oblíbe-
né poslechové večery s Jiřím Černým.

Říše loutek kostela 
sv. Gotharda

Vycházka  
pro seniory

TŘI ZAJÍMAVÉ AKCE POŘÁDÁ FAR-
NOST BUBENEČ (KRUPKOVO NÁM. 
32). NECHTE SE POZVAT NA LOUT-
KOVÉ DIVADLO, PŘIJĎTE PODPO-
ŘIT MODLITBU ZA AFGHÁNISTÁN 
A NA KONCI MĚSÍCE KULTURNÍ PRO-
JEKT KONCERT PODANÉ RUKY. 

V neděli 5. ledna od 16 hodin odehraje soubor 
divadla Říše loutek vánoční loutkové předsta-
vení nazvané Nám, nám narodil se. Unikátní 
představení příběhu o  narození Ježíška doplní 
známé koledy, které si mohou s  herci zazpívat 
také diváci. Autoři hry obohatili klasický příběh 
o bandu loupežníků nebo postavu postiženého 
chlapce Janíka. Toho Ježíšek nakonec uzdraví. 
Vstupné na představení je dobrovolné. 
V  pondělí 6. ledna, na  slavnost Zjevení Páně, 
se lze pomodlit za  Afghánistán. Zemi, kde vál-
ka, smrt a chudoba nejsou prázdným pojmem. 
Zemi, kde umírali i  čeští vojáci. Prostřednic-
tvím projektu Modlitba za svět můžete putovat 
po  celé planetě. Každé první pondělí v  měsíci 
v  17.30 hodin bude u  Sv. Gotharda sloužena 
mše za určitou zemi, po níž následuje přednáš-
ka a  krátká diskuse. Dozvíte se nejen základní 
a obecné informace o konkrétním státě, ale také 
o  náboženské situaci v  něm a  jak v  ní působí 

katolická církev. Zhruba dvouhodinový večer 
zakončí představení státní hymny dané země.
„Chceme se modlit za bezpečný svět, tak aby byl 
místem života nejen pro nás a naše současníky, 
ale také pro ty, kteří se teprve narodí,“ říká o pro-
jektu bubenečský farář P. Miloš Szabo.
Na Koncertu podané ruky v kostele sv. Gotharda 
se v neděli 26. ledna od 18 hod rozezní Biblické 
písně od Antonína Dvořáka, které zazpívají sólis-
té opery Národního divadla Jana a Václav Sibe-
rovi. Přednesem biblických žalmů je doprovodí 
letošní držitel ceny Thálie, herec Viktor Dvořák.

Největší studentská výstava Fabrika 

Nový rok  
v KC Kaštan

Centrum aktivního stárnutí připravilo v rám-
ci programu Veselý senior další vycházku 
po známých i méně známých místech hlav-
ního města Prahy.
V  úterý 21. ledna můžete putovat za  Ar-
chitekturou Smíchova v  okolí Anděla. Toto 
obrovské území bývalého Ringhofferova 
impéria, bylo přestaveno na Zlatého anděla. 
Seznámíte se historií multifunkčního kom-
plexu od  Jeana Nouvela, funkcionalistic-
kých Ženských domovů a podobně. Sraz je 
v 11 hodin v podloubí Synagogy, vycházka 
trvá hodinu až hodinu a půl a vstupné činí 
50 korun.
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Nejčastější odpovědí zástupců spolků na  tuto 
otázku bylo, aby neubývalo zeleně a ptáků. Aby-
chom pro realizaci zelených záměrů a  regulací 
nemuseli vyhlašovat stavy „klimatické nouze“, 
ale aby ochrana a péče o životní prostředí byla 
přirozenou a běžnou součástí práce radnice. Aby 
město pochopilo, že je lepší chránit vzrostlou 
zeleň, která nejlépe plní funkci přírodní klima-
tizace, než hledat místa pro náhradní výsadbu, 
která z  větší části uschne. Aby Praha  6 zůstala 
městem pro lidi, kde je možné trávit volný čas 
bez víkendových exodů mimo hranice města.
Spolky Praze 6 přejí neutuchající občanský zá-
jem. Co nejvíce aktivních lidí, napříč všemi sku-
pinami sociálními i profesními, kteří mezi sebou 
dokáží konstruktivně komunikovat, neváhají 
investovat svoji energii do  dobrovolnické čin-
nosti jak na úrovni osvětové, kulturní i v podobě 
hlídacího psa. Budou účastni v komisích a výbo-
rech, sledovat jednání zastupitelstva, předklá-
dat podněty, organizovat akce a  setkávání lidí 
ve svém okolí. 
Na  druhé straně si přejí takové zástupce obce, 
kteří nevnímají občanské aktivity jako opozici, 
proti které se musí vymezovat, ale jako partnery, 
kteří nezištně pomáhají k naplňování společné 
vize. Zástupce, kteří věří, že bez trvalého kon-
taktu s  občany a  průběžného získávání a  ově-
řování zpětné vazby nejsou schopni dobře vést 
městskou část. Aby volení zástupci obyvatel byli 
schopni poznat potřeby a zájmy obyvatel. Aby 
byla radnice skutečně otevřená svým občanům, 
aby dostávali odpovědi na  své dotazy, aby se 
včas dozvídali, co se v jejich okolí chystá, a měli 
možnost se k tomu vyjadřovat a tak se podílet 
na současné i budoucí podobě Prahy 6.
Aby dokázali obyvatelé a  politici mezi sebou 
i  vzájemně věcně a  bez hněvu komunikovat, 
navzájem si důvěřovat a  hledat kompromisní 

řešení vedoucí k  obecnému prospěchu obyva-
tel Prahy 6. Mnoho kroků již bylo v  minulosti 
učiněno, ale důvěra se musí budovat dlouho-
době a snaha o porozumění musí být na obou 
stranách.
Aby stavební právo a územní plán Prahy umož-
nily samosprávě rozhodovat o  využití spravo-
vaného území a  prosazovat tak ve  stavebních 
řízeních veřejný zájem. Aby zisk developerských 
projektů nebyl dotován z  veřejných rozpočtů, 
ale naopak, aby část zisků ze stavebního rozvoje 
Prahy 6 byla použita na investice do veřejného 
vybavení a  dopravy, ochrany a  údržby zeleně 
a sociálního bydlení.
Aby byla Praha 6 městskou částí, která si je vě-
doma své velikosti, a proto utvářela město krát-
kých vzdáleností a město pro život. Znala a ak-
tivně vytvářela místní spádová území. Tvořila 
lokality s co nejúplnější nabídkou služeb i pro-
storů pro veřejný život, kulturu a setkávání. 
A co se týče konkrétních projektů? Aby se de-
finitivně rozsekla trasa Buštěhradské dráhy. Je 
to ze všech dopravních staveb na  území MČ 
jediná, u  které je jistota, že dopravě v  Praze 6 
pomůže. Aby bylo bezpečné se pohybovat 
po Praze 6 nejen autem, ale i na kole. Aby Praha 
nebyla obětí tranzitní dopravy a nesloužila jako 
parkoviště pro Středočechy – k  tomu by mělo 
sloužit spádové parkoviště na Dlouhé míli. Aby 
se Evropská ulice stala městským bulvárem 
příjemným pro pěší i  cyklisty. Aby byla vybrá-
na taková varianta rekonstrukce polikliniky 
Marjánka, která umožní v daném místě zacho-
vat a pokud možno i vylepšit zdravotní služby 
obyvatelům Břevnova. Aby byl rozvoj území 
Strahova plánován transparentně a s vědomím 
celoměstského významu. Aby se kráter tunelu 
Malovanka zazelenal. Aby zůstalo okolí Džbá-
nu nezastavěno a  mohlo být využíváno veřej-

Letem světem
Travnatý pomník letce Fajtla zarostl a uschl. 
Obnovil ho nadšenec na  svoje náklady.   
Začalo budování spojovacích lávek mezi bu-
dovami VŠCHT.   Za  nepovolené vykácení 
zeleně u bývalé telefonní ústředny (v hodno-
tě přes 2 mil. Kč) zaplatil stavitel Telehousu 
pokutu 150 tis. Kč.   Letité vodní pumpy 
v ulicích Prahy 6 se dočkají obnovy.   KKCG 
chystá prodej bořislavských „Krystalů“.   Ná-
jemné ve čtvrtině  obecních bytů, v nichž se 
6 let neměnilo, stouplo o 20 %.   Na radnici 
doputovala petice se 700 stovkami podpi-
sů proti změně územního plánu a výstavbě 
v zeleni u Džbánu. 
J. Škvor, J. Koňaříková, Společně pro 6

ností k  rekreaci. Aby se zámek Veleslavín stal 
klidovým kulturním zeleným centrem oblasti, 
křižovatkou pěších cest. Budovy zámku byly 
rekonstruovány a  park obnoven. Z  křižovatky 
Veleslavín aby vzniklo náměstí osázené stromy. 
Aby byli konečně obyvatelé Dolní Šárky chrá-
něni proti povodním z Vltavy. Aby byla v celém 
údolí Dolní Šárky bezpečná pěší trasa podél 
potoka, obnovily se rozpadlé cesty a studánky. 
Aby na Petřinách vzniklo náměstí naproti super-
marketu Billa a  zmizel ohavný přístřešek před 
výlezem z metra...
A co přejí Praze 6 děti? Z dotazníkového šetření 
spolku Hradní potok k využití zámku Veleslavín 
vybíráme: „Neničil bych památky, aby na  jejich 
místě stavěli moderní budovy.” „Nelíbí se mi pro-
voz aut a  že všechny zelené plochy už jsou je-
nom domy.” „Změnil bych: provoz aut, víc parků.” 
„Chtěla bych více přírody a čistější vzduch, třeba 
i více klidu.” 
Z příspěvků spolků redakčně upravila
 J. Koňaříková.

Co přejí spolky Praze 6 do nového roku 2020
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ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2020

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Pra-
hy v  roce 2020 zorganizoval opět projekt sběru 
objemného odpadu z  domácností pomocí vel-
koobjemových kontejnerů (dále jen VOK). Akci 
zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí MHMP 
z  rozpočtu hl. m. Prahy (z  paragrafu prevence 
vzniku odpadů), kontakt na  jeho pracovníka je 
Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo 
a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnosten-
ský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, sta-
vební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, 

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

2. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

2. Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská

3. Terronská x Albánská

6. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

7. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

8. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Interbrigády

2. Ve Struhách x Antonína Čermáka

3. Rooseveltova x Národní obrany u separace

9. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Studentská x Zikova

2. Kolejní x Zelená

13. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. K Brusce x Na Valech

2. Sušická x U Hadovky

14. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šárecká x Na Pískách

2. Kozlovská x Na Karlovce

15. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Kuthence x Na Čihadle

2. Na Klimentce x Na Míčánce

16. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Ostrohu x Průhledová

2. Na Ostrohu x Fragnerova

20. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Koulova x Čínská

2. Zengrova x Na Kvintusce

21. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Fišerce x Na Špitálce

2. Šárecká x Mydlářka

22. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Kamerunská

2. Cukrovarnická x V Průhledu

23. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Arabská x Egyptská

2. Arabská u gymnazia

27. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nad Tratí

2. Kladenská x K Lánu

28. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Alžírská

2. Africká x Etiopská

29. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Tobrucká – parkoviště

2. Horoměřická x Vostrovská

30. 1. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Kuthence

2. Vostrovská x Na Pernikářce

V termínu od 24. 12. do 31. 12. 2019 budou za-
jištěny standardní pracovní směny a svoz směs-
ného odpadu bude probíhat dle příslušných svo-
zových plánů, tedy jako v  běžných dnech. Díky 
větší zátěži na  separačních místech provádíme 
svozy tříděných složek odpadu v posíleném reži-
mu. U tříděného odpadu budou v kritických ob-
lastech posíleny svozy v období 23. 12. – 31. 12. 
2019, jinak bude vše probíhat také dle přísluš-
ných svozových plánů.

Svoz směsného odpadu:

23. – 31. 12. 2019 standardní svoz v pravidel-
ných svozových dnech

1. 1. 2020 svoz až na výjimky 
neprobíhá, náhradní svoz 
proběhne v následujících 
dnech

Vánoční a novoroční svoz 
odpadu

2. 1. – 6. 1. 2020 bude probíhat standardní 
svoz s případným časovým 
posunem (max. 1 den)

Svoz tříděného odpadu:

23. – 31. 12. 2019 standardní svoz v pravidel-
ných svozových dnech

23. – 31. 12. 2019 v kritických oblastech 
budou posíleny svozy 
ostatních složek tříděného 
odpadu

1. 1. 2020 svoz až na výjimky 
neprobíhá, náhradní svoz 
proběhne v následujících 
dnech

2. 1. – 6. 1. 2020 bude probíhat standardní 
svoz s případným časo-
vým posunem (max.  
1 den)

Vánoční stromky do popelnice 
nepatří
V  případě, že máte veřejně přístupnou po-
pelnici nebo kontejner na směsný odpad lze 
stromky volně odložit vedle nich, v ostatních 
případech (činžovní a rodinná zástavba nebo 
nádoby v kleci) prosíme o odložení vánočních 
stromků k nejbližším kontejnerům na tříděný 
odpad. Vyhozené vánoční stromky rozhodně 
nepatří do nádob na směsný odpad, protože 
výrazně snižují jejich kapacitu.
Lidé by měli stromky vyhazovat nejlépe den 
před odvozem komunálního odpadu, aby 
nedocházelo k  jejich přílišnému hromadění 
v ulicích po zbytečně dlouho dobu. Stromky 
jsou do vozů na komunální odpad nakládány 
v  běžných svozových dnech a  jejich odvoz 
bude probíhat po celý leden a únor.
Výjimka platí pro umělé stromky. Pokud už 
stromek dosloužil, rozhodně nepatří do kon-
tejneru na  tříděný či směsný odpad, ale 
do sběrného dvora.

televizory a PC monitory, počítače, lednice, mra-
záky a sporáky.
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 INZERCE

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení 
sklepů, bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odve-
zeme cokoliv. Vše za rozumnou cenu. Stěhování
všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Malování, lakování, zednické práce, štukování,
stěrky a sádrokarton, sezonní sleva 10 %. Volejte
603 432 476.

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, 
vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.
5. 1. Patrola Šlapeto - Tříkrálový koncert 2020 
10. 1. Osvobozené divadlo Semafor 
11. 1.  Dveře dokořán pro Marthu  

& Tenu Elefteriadu 
13. 1. Kytice 
14. 1. Čochtanův divotvorný hrnec  
15. 1. Začalo to Vestpocketkou  
16. 1. Co na světě mám rád  
17. 1. Prsten pana Nibelunga  
18. 1. Kdyby tisíc klarinetů  
19. 1. Můžem i s mužem 
22. 1. Semafor má narozeniny 
23. 1. Domácí@štěstí.hned  
24. 1. Kdyby tisíc klarinetů  
25. 1. Kdo jinému jámu kopá toho píseň zpívej  
26. 1. Dveře dokořán pro MARIEN  
27. 1. Zajíc v pytli  
28. 1. MeToo  
29. 1. Šest žen

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 
224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

25. 1. 14.00 Past na Hurvínka  
26. 1. 10.30 Past na Hurvínka
28. 1. 10.00 a 14.30 Pohádky pro Hurvínka 
29. 1. 10.00 Pohádky pro Hurvínka    

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace 
vstupenek: tel. 233 332 430, rezervace@dej-
vickedivadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. 
Začátky představení v 19:30, není-li uvedeno 
jinak.

6. 1. Přízraky
7. 1. Elegance molekuly
8. 1. Absolutno
9. 1. Racek
10. 1. Interview
14. 1. Dabing Street
15. 1. Dabing Street
16. 1. Dabing Street (derniéra)
17. 1. Dealer’s Choice (s anglickými titulky)
18. 1. Vražda krále Gonzaga
19. 1. Zásek
21. 1. Elegance molekuly (zadáno)
22. 1. Brian

ANTI.KVARIÁT DD
9. 1. Swing Cabinet 
22. 1. Játra (20.00)
23. 1. Játra (20.00)
27. 1. Večer jedna báseň (20.00)
28. 1. Co.media (20.00)
30. 1. Divadelní konstelace

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-
-mail: info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.
VÝSTAVA
30. 1. 2019 – 15. 2. 2020 / Šlitr, Šlitr, Šlitr
8. 1. v 18:00 / Křest knihy + komentovaná pro-
hlídka výstavy

19. 1. od 16:00 / Recitál Jiřího Šlitra aneb Doktor 
Klavír dětem. Tvůrčí dílna se scénickými prvky, 
zaměřena na seznámení dětí s tvorbou Jiřího 
Šlitra, divadlem Semafor a fenoménem laterny 
magiky. Pro děti od 5 let a veřejnost. 

5. 12. 2019 — 11. 1. 2020 / Ladislav Sitenský: 
Sexy Sixties. Část tvorby Ladislava Sitenského 
(1919 – 2009), nezaměnitelného fotografa 
světového formátu. Výstava zahrnuje di-
vadelní a hudební snímky z období 60. let, 
z doby lehkého uvolnění poměrů v tehdejším 
Československu, soubor vystavených fotografií 
je doplněn o vybrané abstrakce, které k Siten-
ského tvorbě bezpodmínečně patří.

15.— 29. 1. / Eva Chmelová: Konfigurace
5. a 19. 1. 15:00 — 16:30 hod. / Nedělní škola 
umění hrou  
26. ledna 15:00 — 16:00 h / Ilustrátorská dílna 
s Patrikem Antzakem. 

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 
24, Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před 
prvním představením), tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. 
Kino senior 60 Kč, Baby kino 80 Kč.

4. 1. 14:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
17:00 Vlastníci 
19:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
5. 4. 14:00 Zakleté pírko
16:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
19:30 První zrádce 
6. 1. 18:00 Vlastníci
20:00 Dokonalá lež 
7. 1. 18:00 Dokonalá lež 
20:00 Tenkrát podruhé 
8. 1. 16:00 Poslední aristokratka /KINO SENIOR 
18:00 Tenkrát podruhé
20:00 První zrádce
12. 1. 14:00 O Sněhurce / divadlo pro děti 
16:00 Zakleté pírko
18:00 Na nože
20:15 Nenávist 
13. 1. 16:00 Tintoretto: Rebel z Benátek/KINO 
SENIOR 
18:00 Tenkrát podruhé
20:00 Na nože 
14. 1. 18:00 Na nože 
20:00 Oni a Sylvio 
16. 1. 18:00 Parazit
20:30 Hitchcock/Truffaut /FILMOVÝ KLUB 
17. 1. 16:00 Staříci /KINO SENIOR
18:00 Mizerové navždy
20:00 Cats 
18. 1. 13:30 Dolittle
15:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
18:00 Cats 
20:30 Mizerové navždy 
19. 1. 14:00 Zakleté pírko
16:00 Dolittle 
18:00 Mizerové navždy 
20:00 Sklep ve filmu: Pražská pětka 
20. 1. 19:00 Benátky pod sněhem /DIVADLO 
21. 1. 18:00 Odložený případ Hammarskjold
20:15 Tenkrát v Hollywoodu 
22. 1. 16:00 Národní třída /KINO SENIOR 
18:00 Mizerové navždy 
20:00 Richard Jewell
23. 1. 18:00 Daleko od Reykjavíku 
20:00 Extase /FILMOVÝ KLUB 
24. 1. 16:00 Diego Maradona /KINO SENIOR 
18:00 Daleko od Reykjavíku
20:00 Králíček Jojo
25. 1. 14:00 Špióni v převleku 
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, 
vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.
5. 1. Patrola Šlapeto - Tříkrálový koncert 2020 
10. 1. Osvobozené divadlo Semafor 
11. 1.  Dveře dokořán pro Marthu  

& Tenu Elefteriadu 
13. 1. Kytice 
14. 1. Čochtanův divotvorný hrnec  
15. 1. Začalo to Vestpocketkou  
16. 1. Co na světě mám rád  
17. 1. Prsten pana Nibelunga  
18. 1. Kdyby tisíc klarinetů  
19. 1. Můžem i s mužem 
22. 1. Semafor má narozeniny 
23. 1. Domácí@štěstí.hned  
24. 1. Kdyby tisíc klarinetů  
25. 1. Kdo jinému jámu kopá toho píseň zpívej  
26. 1. Dveře dokořán pro MARIEN  
27. 1. Zajíc v pytli  
28. 1. MeToo  
29. 1. Šest žen

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 
224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

25. 1. 14.00 Past na Hurvínka  
26. 1. 10.30 Past na Hurvínka
28. 1. 10.00 a 14.30 Pohádky pro Hurvínka 
29. 1. 10.00 Pohádky pro Hurvínka    

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace 
vstupenek: tel. 233 332 430, rezervace@dej-
vickedivadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. 
Začátky představení v 19:30, není-li uvedeno 
jinak.

6. 1. Přízraky
7. 1. Elegance molekuly
8. 1. Absolutno
9. 1. Racek
10. 1. Interview
14. 1. Dabing Street
15. 1. Dabing Street
16. 1. Dabing Street (derniéra)
17. 1. Dealer’s Choice (s anglickými titulky)
18. 1. Vražda krále Gonzaga
19. 1. Zásek
21. 1. Elegance molekuly (zadáno)
22. 1. Brian

ANTI.KVARIÁT DD
9. 1. Swing Cabinet 
22. 1. Játra (20.00)
23. 1. Játra (20.00)
27. 1. Večer jedna báseň (20.00)
28. 1. Co.media (20.00)
30. 1. Divadelní konstelace

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-
-mail: info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.
VÝSTAVA
30. 1. 2019 – 15. 2. 2020 / Šlitr, Šlitr, Šlitr
8. 1. v 18:00 / Křest knihy + komentovaná pro-
hlídka výstavy

19. 1. od 16:00 / Recitál Jiřího Šlitra aneb Doktor 
Klavír dětem. Tvůrčí dílna se scénickými prvky, 
zaměřena na seznámení dětí s tvorbou Jiřího 
Šlitra, divadlem Semafor a fenoménem laterny 
magiky. Pro děti od 5 let a veřejnost. 

5. 12. 2019 — 11. 1. 2020 / Ladislav Sitenský: 
Sexy Sixties. Část tvorby Ladislava Sitenského 
(1919 – 2009), nezaměnitelného fotografa 
světového formátu. Výstava zahrnuje di-
vadelní a hudební snímky z období 60. let, 
z doby lehkého uvolnění poměrů v tehdejším 
Československu, soubor vystavených fotografií 
je doplněn o vybrané abstrakce, které k Siten-
ského tvorbě bezpodmínečně patří.

15.— 29. 1. / Eva Chmelová: Konfigurace
5. a 19. 1. 15:00 — 16:30 hod. / Nedělní škola 
umění hrou  
26. ledna 15:00 — 16:00 h / Ilustrátorská dílna 
s Patrikem Antzakem. 

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 
24, Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před 
prvním představením), tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. 
Kino senior 60 Kč, Baby kino 80 Kč.

4. 1. 14:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
17:00 Vlastníci 
19:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
5. 4. 14:00 Zakleté pírko
16:00 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
19:30 První zrádce 
6. 1. 18:00 Vlastníci
20:00 Dokonalá lež 
7. 1. 18:00 Dokonalá lež 
20:00 Tenkrát podruhé 
8. 1. 16:00 Poslední aristokratka /KINO SENIOR 
18:00 Tenkrát podruhé
20:00 První zrádce
12. 1. 14:00 O Sněhurce / divadlo pro děti 
16:00 Zakleté pírko
18:00 Na nože
20:15 Nenávist 
13. 1. 16:00 Tintoretto: Rebel z Benátek/KINO 
SENIOR 
18:00 Tenkrát podruhé
20:00 Na nože 
14. 1. 18:00 Na nože 
20:00 Oni a Sylvio 
16. 1. 18:00 Parazit
20:30 Hitchcock/Truffaut /FILMOVÝ KLUB 
17. 1. 16:00 Staříci /KINO SENIOR
18:00 Mizerové navždy
20:00 Cats 
18. 1. 13:30 Dolittle
15:30 Star Wars: Vzestup Skywalkera 
18:00 Cats 
20:30 Mizerové navždy 
19. 1. 14:00 Zakleté pírko
16:00 Dolittle 
18:00 Mizerové navždy 
20:00 Sklep ve filmu: Pražská pětka 
20. 1. 19:00 Benátky pod sněhem /DIVADLO 
21. 1. 18:00 Odložený případ Hammarskjold
20:15 Tenkrát v Hollywoodu 
22. 1. 16:00 Národní třída /KINO SENIOR 
18:00 Mizerové navždy 
20:00 Richard Jewell
23. 1. 18:00 Daleko od Reykjavíku 
20:00 Extase /FILMOVÝ KLUB 
24. 1. 16:00 Diego Maradona /KINO SENIOR 
18:00 Daleko od Reykjavíku
20:00 Králíček Jojo
25. 1. 14:00 Špióni v převleku 
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KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.
cz, e-mail: kastan@kastan.cz

8. 1. 20:00 KONCERT / MarZ trio, Thea & Coming 
Out
9. 1. 18:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY / Richard Fischer: 
Tuší a skalpelem. Vstup volný
9. 1. 20:00 KONCERT / Bavor a Javor a hosté
10. 1. 20:00 KONCERT / Sprostá a ubohá, Duben 
v Pešti
11. 1. 15:00 Divadlo Kubko: Pirátská pohádka
11. 1. 20:00 KONCERT / Joe Karafiat Trio
14. 1. 20:00 KONCERT / Jan Burian
15. 1. 21:00 KONCERT / Dunaj
16. 1. 20:00 KONCERT / Klec & Marek Doubrava 
17. 1. 20:00 KONCERT / Sdružení rodičů a přátel 
RoPy, T.G.P.
18. 1. 15:00 Divadlo Kapsa: O chaloupce z per-
níku
18. 1. 20:00 KONCERT / Laundered Syrup, Kiss 
Me Kojak
20. 1. 19:00 Jiří Černý: Ro(c)kování  
21. 1. 18:30 Ing. Arch. Zdeněk Lukeš: Jaroslav 
Rössler (1886-1964) 
Kotěrův a Ohmannův žák a autor pražských 
prvorepublikových paláců. 
22. 1. 16:00 Sváťovo dividlo: Sněhurka a sedm 
trpaslíků
22. 1. 20:00 KONCERT / Čirý bytí
23. 1. 20:00 KONCERT / Please the Trees,  Safenat 
Paneach
24. 1. 20:00 KONCERT / Šašaman kvartet, Hubnu-
tí řízené počítačem a Představy Postavy
25. 1. 15:00  Pohadlo aneb Pohádkové kukadlo: 
Pochodem ŤAP!
25. 1. 20:00 KONCERT / Jinan, Blondýna

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1. – 31. 1. Výstava ilustrací Jiřího Bernarda 

5. 1. od 15.30 hod. Vzpomínka na Vánoce v po-
dání vokálního společenství CANTIO

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informa-
ce najdete na www.ddmp6.cz.

Keramická sobota 11.1. 2020 od 10 hod
Zveme Vás na tvoření s keramickou hlínou, akce 
pro veřejnost, přihlaste se na termín 10–12 
nebo 12–14 hodin. Přihlášky předem nutné, 
mailem nebo online !

11. 1. od 10.00 do 17.00
Rozsvícená sobota
4.Rozsvícená sobota se již blíží a program pro 
Vás máme připraven. Jako obvykle se může-
te těšit na stolní tenis, zookoutek, hernu pro 
nejmenší, Zumba - taneční workshop, Bube-
nický workshop, zimní výtvarná dílna, kariérní 
poradenství a další...

30–31. 1.
Noc domečků s Harry Potterem aneb přespání 
v DDM. Akce pro děti, které chtejí zažít dobro-
družné přespání se znamým hrdinou.

KLUBOVNA KULTURNÍ 
CENTRUM 
Generála Píky, Dejvice. Otevřeno pondělí – 
sobota od 14:00

11.1. 19:30 Palindromes – koncert
13.1. 20:00  29. Biograf CSPK: Black Dynamite  
promítání
17.1. Mejdan pro přátele
18.1. 20:00 Discoballs  – koncert
23.1. 19:30 Free Q, Hansen – koncert
28.1. 19:30 Meandry Improshow – divadlo
30.1. 19:30 Industrial Nights (vol.2)  – koncert
31.1. 19:00 Rhenomia, Lora Palmer  – koncert

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, 
Praha 6. Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. 
Návštěvy je možné po předchozí rezervaci. Tel.: 
224 312 012, www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: 
út, čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
19. 1. 14 hod. Družstevní vilová zástavba s ná-
vštěvou bývalého Výzkumného ústavu Cukro-
varnického. Vycházka je zahájena ve Studijním 
a dokumentačním centru Norbertov. Průvodky-
ně: Hedvika Čenková.

PŘEDNÁŠKA
15. 1. 17 hod. Národní muzeum v Praze. Obno-
va 2015–2019. Přednáška je zaměřena na vznik 
budovy i její stav před obnovou, na průběh 
stavebních a restaurátorských prací a na novou 
podobu obnovené budovy. Přednášející: Pavel 
Jerie. Rezervace: www.muzeumprahy.cz

16:00 Ledové království 2 
18:00 Králíček Jojo 
20:00 André Rieu: 70 let mlád 
26. 1. 10:00 Štístko a Poupěnka /koncert 
14:00 Květinový salon švadlenky Madlenky /
divadlo pro děti  
16:00 Špióni v převleku 
18:00 Králíček Jojo 
20:00 SKLEP VE FILMU: Kouř 
27. 1. 16:00 Prado: Sbírka plná divu /KINO 
SENIOR 
18:00 Parazit 
20:30 Králíček Jojo 
29. 1. 16:00 Poslední aristokratka /KINO SENIOR 
18:00 Králíček Jojo 
20:00 Daleko od Reykjavíku 
30. 1. 19:00 Hodina duchů/DIVADLO 
31. 1. 16:00 Amundsen/KINO SENIOR 
18:00 Malé ženy 
20:00 Gentlemani 

27. 1. 20:00 / Severní nástupiště, Makak Akusti-
kus, Dingo
28. 1. 20:00 KONCERT / Jiří Dědeček, Jiří Smrž, 
Jan Jeřábek
29. 1. 19:30 PŘEDNÁŠKA / Martin Zikmund: Když 
přijde existenciální krize…
První z nové série přednášek věnovaných dušev-
nímu zdraví. 
30. 1. 20:00 KONCERT / Longital
31. 1. 19:00 KONCERT / Café Industrial, Bizarre 
Band, Lód 9 (PL)

VÝSTAVA
Richard Fischer: Tuší a skalpelem
6. 1. – 31. 1. 
Kolážové ilustrace, komiksy, a další práce výtvar-
níka i hudebníka v jedné osobě.

9. 1. od 15.30 hod. Koncert pro radost, účinkuje 
Trio Nabaru 

19. 1. od 17 hod. Let´s Go! koncert

26. 1. od 17 hod. Koncert komorního smíšené-
ho sboru Byzantion 
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FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

Nabídka kurzů na www.freshsenior.cz/kurzy
14. 1. 16:00 Písecká brána/ Kateřina Vlastová 
& Band. Zazní jazzové standardy a mnoho zná-
mých swingových melodií z 20. let minulého 
století

21. 1. 16:00 Písecká brána / O PSÍ DUŠI 
Setkání s Rudolfem Desenským. Český kynolog, 
etolog a odborník na problémové psy odpo-
ví na jakoukoli otázku týkající se chovu psů. 
Jakého si pořídit pejska, jak s ním jednat, jak se 
o něj starat. 

28. 1. 16:00 Villa Pellé / ŠLITR, ŠLITR, ŠLITR 
Komentovaná prohlídka výstavy k 50. výročí 
úmrtí legendy semaforské éry Jiřího Šlitra. Šlitr 
je tentokrát představen v roli velmi talentova-
ného výtvarníka, který se prosadil díky svému 
uvolněnému, rytmicky jazzovému stylu kresby.

NABÍDKA PRO RODINNÉ 
PEČUJÍCÍ 
Pečujete o svého blízkého, rodinného přísluš-
níka? Využijte bezplatnou účast na setkávání 
pečujících osob se zajímavými tématy. 
Budete mít možnost potkat se s  lidmi v ob-
dobné životní situaci, či poradit se s odborní-
ky. Jednotlivá setkání povedou kvalitní lekto-
ři, odborníci s praktickými zkušenostmi. 
Místo konání: Kulturní centrum Průhon, So-
cháňova 1220/27, Praha 6 – Řepy
Termíny a témata setkání: vždy od 16:30 
do 18:30

10. 2. Úprava bytu, lokomoce a kompenzač-
ní pomůcky I.
2. 3. Paliativní péče v domácím prostředí I.
23. 3. Výživa seniorů i pečujících osob I.
27. 4. Praktické rady pro pečující – psycho-
hygiena, škola zad, prevence syndromu 
vyhoření I.
6. 4. Moderní trendy v pečování, laické mož-
nosti zmírnění bolesti, péče o tělo I.
11. 5. Úprava bytu, lokomoce a kompenzač-
ní pomůcky II.
1. 6. Paliativní péče v domácím prostředí II.
22. 6. Výživa seniorů i pečujících osob II.
21. 9. Praktické rady pro pečující – psycho-
hygiena, škola zad, prevence syndromu 
vyhoření II.
7. 9. Moderní trendy v pečování, laické mož-
nosti zmírnění bolesti, péče o tělo II.
V případě zájmu kontaktujte: Ing. Mariku 
Aufovou tel.: 774 429 111
Projekt realizuje Česká asociace pečova-
telské služby ve spolupráci s OBČANSKÝM 
SDRUŽENÍM MARTIN, z.s.

6. ledna od 17 do 18 hodin – Pohádka z promí-
tačky s výtvarnou dílnou. Pták Ohnivák a liška 
Ryška.
8. ledna od 17 do 19 hodin - Stříhání vlasů 
od Katky Peklové. Rezervace nutná. 
15. ledna od 18.30 do 19.30 hodin Spojka - 
sousedské setkání k projektu využívání dešťové 
vody ve veřejném prostoru.  Rezervace nutná
15. ledna od 11 hodin - Komentovaná prohlíd-
ka pro seniory: Stanislav Sucharda 1866–1916: 
Tvůrčí proces, sraz u pokladen Veletržního 
paláce. Rezervace nutná. 
22. ledna od 18 do 21 hodin - Indická večeře. 
Rezervace nutná.
24. ledna od 10.30 hodin -  Vycházka (nejen) 
pro seniory: Za poznáváním málo známých 
míst v Praze. Vítkov. Sraz na zastávce tram. č. 16, 
Palmovka (směr Žižkov). 
29. ledna od 18 do 20.30 hodin - Povánoční 
SWAP. 
Místa na akci si lze rezervovat e-malilem 
na adrese nesedimsousedim@gmail.com nebo 
na telefonu. 702 816 476.

Pravidelný program:
Pondělí 
9.30–12.30 Volná herna (nejen) pro rodiče 
s dětmi 
13.00–17.00 Klub seniorů.
13.30–15.00 Angličtina pro seniory. Kurz. Rezer-
vace na nesedimsousedim@gmail.com.
15.30-16.30 Volný přístup na PC s internetem.
18.30–19.30 Zpívání. Pěvecký soubor Tralalom, 
otevřený všem, kdo si rádi zpívají (nejen) lidové 
písně.

Úterý
9.30–12.30 Klub (nejen) pro rodiče s dětmi Dvo-
rek 0–3 roky – vedený program s obědem
Více info a rezervace na tel: 723 978 375 nebo 
kaer6@seznam.cz.
13.00-14.00 Jemná jóga (nejen) pro seniory. 
Kurz. Volná místa.
14.30–16.30 Břevnovský express. Novinářský 
kroužek pro děti. Více info a rezervace na sto-
jowska@gmail.com.

Fúfú Band  1A: 14.30-15.15 pro začátečníky (5-6 
let)
1B: 15.15-16.00 pro začátečníky (5-6 let)
 16.00-16.45 pro pokročilé (6-10 let)
17.00–18.45 Výtvarný kurz pro seniory. Volná 
místa.

Středa
9.30–12.30 Volná herna (nejen) pro rodiče 
s dětmi
13.00–17.00 Klub seniorů
13.00-16.00 Kurz videotvorby (nejen) pro 
seniory
Základy videotvorby v tematických blocích, 
vede Eva Jiřička. Od 22. 1. do 11. 3.
Více informací a přihlašování na 702 816 476 
nebo nesedimsousedim@gmail.com.
16.00–17.00 Zdravotní cvičení pro každého 
(na zemi). Volná místa. 
18.00–21.00  Sousedíme! (sousedská setkání)

Čtvrtek
9.30–12.30 Klub pro rodiče s dětmi 0–3 roky – 
Dvorek – vedený program s obědem
Více info a rezervace na tel: 723 978 375 nebo 
kaer6@seznam.cz.
13.00–17.00 Klub seniorů 
13.00–14.00 Zdravotní cvičení pro každého 
(na židlích). Volná místa.
14.30–16.00 Počítačový kurz pro seniory – začá-
tečníky. Kurz. Obsazeno. 
15.00-16.30 Nepořádné dítě. Divadelně-vý-
tvarný kroužek pro děti. Více info a rezervace 
na stojowska@gmail.com.
15:00-16.00 English Art Creativity (3-7 let). 
16:30-18:00 English Art Creativity (6-12 let). 
Od 16. 1. do 2. 4. KURZ. Více informací a přihláš-
ky na xenovision@xenovision.net

Pátek
9.30–12.30 Tvořivé pátky pro malé i velké (2–4 
roky) – vedený program s obědem, tvoříme 
z přírodních materiálů podle ročních dob, 
dekorace, hračky, věci do domácnosti. 
Více info a rezervace na tel: 723 978 375 nebo 
kaer6@seznam.cz.

PROGRAM KC NESEDÍM, SOUSEDÍM
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek,  
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr.  
M. Baxa, mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžič-
ka, 602 176 922, jruzicka@praha6.cz; Mgr. O. Kolář; 
Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 778 543 831;  
Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz; 
Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková; Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@
pirati.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing.  
E. Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
místopředseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček,  
Bc. T. Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 

INZERCE

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to?
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE  
NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Sběratel zakoupí stará čísla časopisů Čtyřlístek od roku 1969 do 1979. Přijedu a platba ihned v hoto-
vosti. Tel. 732 248 449.

Servis PC– u Vás doma
Instalace, nastavení, konfigurace, software, hardware, zálohování, obnova dat, aj. tel: 721 175 155

VyklízímeNemovitosti.cz - RYCHLE, LEVNĚ, tel: 732 459 179

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.
 PŘIJĎTE PO VÁNOCÍCH K NÁM  

VÝHODNÉ PERMANENTKY
 KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI 
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABA

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc jen pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, 
lodžie výhodou, ale nemusí být, centrum do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 
605 845 088

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz
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